
7 تن مواد غذايى و نوشيدنى 
فاسد معدوم شد

ايسنا:رئيس سامانه بهداشت «190» اعلام كرد: 
حدود 3008 كيلوگرم انــواع مواد غذايى و 3700 
ليتر انواع نوشيدنى فاسد و تاريخ مصرف گذشته 
جمع آورى و معدوم شد. مهندس محراب آقازاده 
اعلام كرد:در  پى دريافت شــكايات مردمى مبنى 
بر نگهدارى و عرضه انواع مواد غذايى تاريخ مصرف 
گذشته در سطح عرضه، مواد غذايى فاسد و تاريخ 
مصرف گذشته كشف و معدوم شد. آقازاده افزود: 
مواد غذايى معدومى موادى از قبيل سوســيس، 
كالباس، گوشت، كنسرو، مرغ، برنج، نان و شيرينى، 
سالاد الويه، پنير، خيارشــور فله، انواع رب و انواع 
تنقلات نظير چيپــس، پفك، لواشــك، كيك و 
نوشيدنى ها و مايعات از جمله آبميوه، نوشابه، دوغ، 

دلستر، شير و شير كاكائو و آبليمو بوده است.

كانون سردفتران برنده دعواى 
ثبت سند خودرو شد

تسنيم: رئيس كانون ســردفتران و دفترياران 
اسناد رســمى از تأكيد اصل 90 مجلس شوراى 
اسلامى بر ثبت نقل و انتقال معاملات خودرو در 
دفاتر اسناد رســمى خبر داد. محمدرضا دشتى 
اردكانى گفت:با رأى نمايندگان مجلس شوراى 
اسلامى در كميسيون اصل 90، سند نقل و انتقال 
خودرو همچون گذشــته در دفاتر اسناد رسمى 
تنظيم مى شود تا از بروز خســارت به خريداران 
جلوگيرى شــود. وى افزود: در صورت مراجعه 
نكردن به دفاتر اسناد رسمى پس از تعويض پلاك 
از نظر قانون خريدار مالك خودرو نخواهد بود و 
براساس قانون، برگه صادره از سوى مراكز تعويض 
پلاك تنها بر مالكيت پلاك دلالت دارد نه مالكيت 
خودرو. دشتى اردكانى گفت:چنانچه خريدار به 
برگه تعويض پلاك اكتفا كند، تمامى هزينه هاى 
پرداخت نشده اعم از هزينه دفترخانه و ماليات و 

حقوق دولتى به گردن خريدار مى افتد.

فعاليت كولبرها قانونى است
خانه ملت: نماينده مردم اورامانات در مجلس گفت: 
فعاليت كولبرها قانونى است و از وزارت كشور مجوز 
فعاليت دارند، تنها مشكل بر سر عدم ساماندهى آن 

هاست. شــهاب نادرى افزود: در نقاط مرزى غرب 
كشور هيچ امكاناتى براى كســب درآمد اين افراد 
كه تعداد زيادى را تشكيل مى دهند وجود ندارد؛ لذا 
درآمدشان با كولبرى به دست مى آيد. وى افزود: بر اين 
اساس مرزنشينان امكان وارد كردن كالاهايى را دارند 
كه بر همين اساس كولبرها كالاهايى را وارد مى كنند 
كه البته از محل فروش آن مبلغى به عنوان عوارض 
به دولت پرداخت مى شــود، اما مسأله اين جاست 
كه مشخص نيست عوارض پرداختى در چه محلى 
هزينه مى شود؛ لذا پيشنهادمان آن است حسابى در 
خزانه ايجاد شود تا اين عوارض در عمران جاده ها و 

روستاهاى مرزى هزينه شود.

اجرا نشدن قانون تعرفه گذارى 
خدمات پرستارى از سال 86 

فارس:رئيس كميسيون بهداشت و درمان مجلس 
گفت: قانــون تعرفه گذارى خدمات پرســتارى و 
تعديل كارانه هاى آن ها كه در سال 86 به تصويب 
رسيد، اجرايى نشده است . نوبخت افزود:ما در قانون 
ششم اجراى اين موضوع را تكليف كرديم كه بايد در 
قالب بودجه و اعتبارات مورد نياز تصويب شود و قول 

مى دهيم اجراى اين را عملى خواهيم كرد.

شرط افزايش تعرفه هاى پزشكى 
در مناطق محروم  

ايسنا: رئيس ســازمان نظام پزشــكى درباره  
پيشــنهادهاى ســازمان نظام پزشــكى براى 
تعرفه هاى سال 96، مى گويد: برخلاف تصورى 
كه معتقد اســت بايد در مناطــق محروم تعرفه 
پايين تــرى را اعمــال كنيم، مــا معتقديم بايد 
تعرفه بيشــترى در مناطق محروم وجود داشته 
باشــد،اما بايد مردم پرداخت كننده آن نباشند. 
دكتر عليرضا زالى مى افزايد:يعنى بيمه هاى پايه 
هم پرداخت هاى مناطق محــروم را در اولويت 
قرار دهند و اگر قرار اســت پولى را در قالب كسر 
فرانشيز پرداخت كنند، در مناطق محروم عددش 
را افزايش دهند تا مردم پرداخت از جيب كمترى 

داشته باشند.

تيموريان در آستانه جدايى از استقلال
 آندو شاگرد دايى مى شود يا 

جلالى؟

ورزش/ چنــد روز بعد از عقــد قرارداد 
آندو با اســتقلال، فيفا قانون منع خريد 
بازيكــن در نقل و انتقالات زمســتانى را 

براى استقلال وضع كرد...

خط قرمز/   فرمانده پليــس فرودگاه هاى 
كشــور از دســتگيرى باند كلاهبــردارى 
خانوادگى در پوشش قرعه كشى برنامه هاى 

تلويزيونى، توسط مأموران آگاهى...
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كلاهبرداران خانوادگى در 

فرودگاه مهرآباد زمينگير شدند

قحطى و گرسنگى زيرسايه مديريت 
نادرست 

ناديده گرفتن ردپاى امر سياسى در ابعاد متفاوت و 
در گوشــه و كنار هر پديده اجتماعى، ساده انگارانه 
اســت. ســاختار و قدرت سياســى با اثرگذارى بى 
واســطه خود بر لايه هاى گوناگــون اجتماعى حتى 
در آن نقطه كه نخواســته اند نامشــان ديده شود، 
ما را بر اهميــت كيفيت و چيدمان قدرت سياســى 
هدايت مى كنند. گرسنگى، قحطى و فقر نيز از جمله 
مواردى است كه متهم رديف اول آن را كمبود منابع 
مى دانيــم و بر ناتوانى افــراد درگير با اين مســايل 
تأكيد مى كنيم. اما اين سكه، روى ديگرى هم دارد و 
آن هم مديريت منابع است. براستى جايگاه مديريت 
منابع در بروز فقر و قحطى در ميان مردمان چه بوده 
است؟ در همين خصوص ديويد ريف، كتابى منتشر 
كرده اســت كه در پرداختن به اين مسايل نگاه تازه 

و نويى بازتاب مى دهد. 
ديويد ريفِ در سال هاى 1992 تا 2004 به عنوان خبرنگار، 
در مجموعــه اى از خطرناك ترين مناطــق جهان مانند 
بالكان، رواندا، كنگو، فلســطين اشــغالى، افغانستان و 
عراق مشغول كار بوده است. او در كتابى به نام «مواخذة 
گرسنگى: غذا، عدالت و پول در قرن بيست ويكم» اجماع 
متخصصان توســعه در خصوص قحطــى و تاكيد آنان 
بر ايــن نظر كه بــا افزايش جمعيت، ســهم هر كس در 
دستيابى به منابع كم مى شود را به چالش كشيده و نشان 
مى دهد آنچه از سوى متخصصان پيشنهاد مى شود، صرفاً 
رويكردى ايدئولوژيك به مسايل است كه علل فقر شديد 
را ساده سازى كرده اســت و دشــوارى هاىِ پيش روىِ 

ريشه كنى آن را دستِ كم مى گيرد.
جــان گرى،يكــى از سرشــناس ترين فيلســوفان 
انگليســى زبان و يكى از محورى ترين منتقدان كتاب، 
در مطلبى مفصل در مجلة نيواستيتســمن، به معرفى 

اين كتاب پرداخته است.
 او نكتــة اصلــى كتــاب «مؤاخــذة گرســنگى» را 
روشن كردنِ اين مساله مى داند كه قحطى و گرسنگى، 
پيــش از هر چيز، مســاله اى سياســى اســت. گرى 
مى نويســد: «در جنگ جهانى دوم، چيزى ميان 50 
ميليون تا 72 ميليون نفر از دنيا رفته اند. از اين ميان، 
حدود 20 ميليون مرگ در اثر گرســنگى بوده و نيمى 
از آن ها در اتحاد جماهير شــوروى روى داده است. در 
ســال هاى 1941 تا 1942 ميــلادى، 300 هزار نفر 
از جمعيت 7/5 ميليون نفرى يونــان در نتيجة غارت 
كشــور توســط آلمان و همچنين محاصــره دريايى 
بريتانيا از گرسنگى تلف شدند. قحطىِ بزرگ در اتحاد 
جماهير شــوروى، تحت حاكميتِ لنيــن و در زمان 
جنگ داخلى سال هاى 1920 تا 1922 روى داد، ريفِ 
با خلاصه كردن اين موارد مى نويسد: مى توان بدرستى 
نيمه دوم قــرن 19 را عصر قحطى هاى امپرياليســتى 
ناميد، در حالى كه بيشــتر قرن 20 عصر قحطى هاى 

سوسياليستى محسوب مى شود.»
نكته اينجاســت كه تمام اين مواردِ قحطى و گرسنگىِ 
فراگير نتيجة كاربرد قدرت بوده اند و هيچ يك، برخلاف 
نظريات توماس مالتوس،در اثر شكاف ميان توليد غذا و 
افزايش جمعيت روى نداده اند، اما اين نكته را متخصصان 

توسعه ناديده گرفته اند.
بنابراين سيطرة جهانى فقر، اگر نگوييم بيشتر، دست كم 
همان قدر كه مربوط به فرايند توليد غذاست، مربوط به 
سياست و قدرت است و «سياســت فقر» به هيچ عنوان 
مساله پيش پاافتاده اى نيست. تاريخ گرسنگى به قدمت 
جنگ، آشــوب داخلى و فروپاشــى دولت هاست كه گاه 
شديد و زمانى مزمن بوده اند. حضور و بازتاب تصميم هاى 
نادرست ســاختار قدرت و اعمال نظرات قدرت سياسى 
در لايه هاى متفاوت جامعه ايــن نكته را پررنگ مى كند 
كه شايد كاهش دامنه حضور ســاختار سياسى در همه 
ابعاد ممكن و ناممكن، مى تواند نظم بهترى را در جهان 

برقرار سازد.

يادداشت 
اسما روانخواه/پژوهشگر اجتماعى

 پس از ده سال هنوز فضاى فيزيكى مدارس 32 سانتى متر است

سرانه ورزشى دانش آموزان درجا مى زند

بى خبرى مردم از وجود 133 
بيمارستان و مركز درمان موقوفه اى 
تسنيم: رئيس ســازمان اوقاف و امور خيريه گفت: 
متأسفانه به دليل برخى كوتاهى ها، اكثر مردم از وجود 
133 بيمارســتان و مركز درمانى موقوفه اى در كشور 

آگاهى ندارند.
حجت الاســلام على محمدى، وقف جمعى را از جمله راه هاى 
شركت تمام اقشار جامعه در سنت حســنه وقف برشمرد و تصريح كرد: كسى حق 
ندارد برخلاف نيت واقف، عوايد وقفى را حتى در كار خير ديگرى صرف كند، مگر در 
شرايطى كه بخواهد تبديل به احسن شود. حجت الاسلام محمدى با اشاره به اينكه 
وقف مشروط هم امكان  پذير است، متذكر شــد: حتى افراد مى توانند ملكى را وقف 

كنند، مشروط به اينكه بعد از حيات خود و فرزندانشان مورد استفاده قرار گيرد.

چرا بايد كارانه پزشكان 60 ميليون 
تومان باشد؟

فارس: رئيس سازمان نظام پرستارى كشور گفت: پرستار 
وظيفه خود را مى داند و نمونه روشنفكر جامعه است، تمام دنيا 
به پرستاران خود افتخار مى كند اما متأسفانه در دولت اخير آن 
چنان توهين هايى به جامعه پرستار شد كه در وهن هم نمى گنجد. 
على محمد آدابى گفت: در شوراى حقوق و دستمزد يك مصوبه غيرقانونى 
و غيرانسانى اجرا شد كه به پزشكان اجازه مى دهد كه كارانه در سقف 60 ميليون تومان باشد. 
در حالى كه در جامعه ما حداقل دستمزد 800 هزار تومان است پس چرا چنين اجازه اى داده 
شده است، چرا پزشكان در قانون به نفع خود بهره مى گيرند؟ شوراى حقوق و دستمزد بايد 
قانون را رعايت كند. چرا در شوراى عالى بيمه، نمايندگان وزارت بهداشت كه دم از حمايت 

پرستاران مى زنند به شكلى ناباورانه و غيرموجه جلسه را ترك كردند؟

آگاهى ندارند.

پيگيرى تحقيق و تفحص از صندوق 
بازنشستگى در كميسيون اجتماعى 

ايسنا: يك عضو كميسيون اجتماعى مجلس شوراى اسلامى 
گفت كه تحقيق و تفحص از صندوق بازنشستگى كشورى با 
جديت در كميسيون اجتماعى دنبال مى شود. همايون هاشمى 
اظهار كرد: بررسى برنامه ششم در مجلس و تعطيلات دوهفته اى 
مجلس بعد از آن، پيگيرى موضوع تحقيق و تفحص از صندوق بازنشستگى 
كشورى را به تأخير انداخت، اما تعداد قابل توجهى از نمايندگان خواستار پيگيرى جدى 
موضوع هستند و بر همين اساس ما بزودى اين موضوع را در كميسيون پيگيرى خواهيم 
كرد. وى افزود: در صندوق بازنشستگى كشورى اتفاقاتى رخ داده كه مسؤولان بايد نسبت 
به آن پاسخگو باشند. به ويژه در حوزه نيروى انسانى، پروژه ها و بهره ورى شركت ها حرف 

و حديث هايى است كه بزودى موضوع را پيگيرى خواهيم كرد.

اظهار كرد: بررسى برنامه ششم در مجلس و تعطيلات دوهفته اى  چنان توهين هايى به جامعه پرستار شد كه در وهن هم نمى گنجد. 

دكتر نويد مسجدى: همه پزشــكان پس از دوره 
عمومى يا تخصص بــراى گذرانــدن دوره تعهد به 
شهرستان ها و روستاها اعزام مى شوند كه اصطلاحاً 
به آن «ضريب k» مى گويند.   من هم وارد اين دوره 
شدم و اكنون يك سال از شروع دوره طرح تخصصى 

ام در يك شهرستان سپرى شده است. 
هفت ماه پيش بعد از يك مشاجره با يكى از مسؤولان 
بيمارستان محل خدمتم به صورت كاملاً اتفاقى شب 
دو نفر به خانه ام حمله كردند. وقتى رســيدم يكى از 

آن ها با چاقو روى دستم يادگارى انداخت!
بعد از آن مســؤولان بالاتر دانشگاهى با من مهربانى 
كو دلجويى كردند. قول دادند اين ماجرا دســت كم 
تأثيرى در طول مدت طرحم نداشــته باشــد.از من 
خواستند ماجرا سر و صدا نكند! عهد بستند و دست 

دادند.
خوشحال شدم و به كار برگشتم. گاهى سوزش دست 
را داشتم اما دلم گرم بود؛ 700 بيمار در 11 ماه، بدون 
حتى يك مرگ و مير يا يك عارضه جدى جراحى. 11 

ماه و تنها دريافت يك ماه كارانه! ادامه دادم تا امروز.
حالا هفت ماه از آن اتفاق گذشته است. محل آن زخم 
هنوز سوزش دارد. وقتى به آن نگاه مى كردم چه فكرها 
كه از سرم نمى گذشت. فكر به اينكه آن چه اثرى روى 
من گذاشته و آيا انگيزه خدمت را از دست داده ام؟ آيا 

هنوز هموطنانم را دوست دارم؟ آيا هنوز ....؟
اما دقيقه اى نمى گذشــت كه با مراجعه بيمار بعدى 
باز دســت و دلم مى تپيد. تمام روح و جانم را به كار 
مى بستم تا بايستم. تشــخيص، اشك همراهان، تيغ 
جراحى، پايان عمل، شروع نگرانى، وسواس بى حد 

براى تشخيص و....
يك روز، دو روز، رفع تب بيمار و خودم. روز سوم شروع 

تغذيه خوراكى براى بيمار و پايين 
رفتن لقمه راحت از گلوى من و سرانجام روز با شكوه 
راه رفتن و خنديدن بيمار. نفسم راحت مى شد. بيمار 
و همراهان مى رفتند ولى بــراى من چند دقيقه بعد 
اين چرخه باز با بيمار بعدى شروع مى شد. تشخيص، 

تيغ جراحى و ... .

امروز روز موعود بود. روز وفاى عهد مسؤولان. عهدى 
كه مالى هم نبود. گفتند كدام عهد؟ عهدى نبســته 

بوديم. دستى نداديم. به همين راحتى!
در واقع من دو بار چاقو خوردم. يك بار از اشرار و يك 
بار از برخى مسؤولان. يكى بر دستم و ديگرى بر دل. 
زخم اوباش از روبه رو بود و ضربه مســؤولان از پشت. 
تقصير خودم بود. بايد مى دانستم دوره وفاى به عهد 

گذشته.
هفت ماه گذشــت. زخم هايم مى ســوزد. يادگارى 
من از ضريــب k دو زخم اســت. نمى دانم چه كنم.
فقط مى دانم بايد مراقب اشــرار و برخى مســؤولان 
باشم و اينكه فعلاً و شايد هيچ وقت به چرخه قبل بر 

نمى گردم. چرخه تشخيص، تيغ جراحى و ....

k يادگارى از ضريب

خبر

جامعه/ مسعود حيدرى معينى: درس تربيت 
بدنى پايه و زير بناى تربيتــى در آموزش و پرورش 
شمرده مى شود و واقعيت درونى و استعدادهاى افراد 
را در محيط هاى آزاد مانند فضاى ورزشى در تعامل 
با ديگران و محيط خودش نشان مى دهد. شايد اوليا 
از توانمندى هاى فرزندشان آگاه نباشند، اما با قرار 
گرفتن دانش آموزان در محيط هاى ورزشى مى توان 
به ويژگى ها، علايق و استعدادهاى آن ها پى برد، اما 
متاسفانه شاهد هستيم آموزش و پرورش هر ساله با 

مشكل كسرى بودجه روبه روست.
*اختصاص رديف اعتبــارى تربيت بدنى و 

سلامت
مديركل تربيت بدنــى وزارت آموزش و پرورش در 
گفت و گو با گزارشــگر ما اظهار مى دارد: با توجه به 
محدوديت هاى منابع ممكن اســت سرانه واريزى 
مدارس جوابگوى نيازها نباشد، اما از سال 95 اتفاق 
خوبى افتاد و رديف اعتبارى تربيت بدنى و سلامت 
جدا شــد كه مبلغ آن 100 ميليــارد تومان بوده و 

تاكنون 40 ميليارد آن جذب شده است .
حسين بابويى مى افزايد: هم اكنون براى هر دانش 
آموز 32 سانتيمتر مربع سرانه ورزشى داريم كه فقط 
شامل اماكن در اختيار آموزش و پرورش يعنى حياط 

و سالن هاى تحت نظارت ماست.
همچنين 3 هزار مكان ورزشى در كشور داريم كه در 
داخل و خارج مدارس قرار دارند و شامل سالن هاى 
سرپوشيده سقف بلند، سقف كوتاه، زمين هاى چمن 
پيســت هاى دو و ميدانى و همچنين استخرهاى 
شناســت . با توجه به اينكه در مقطع متوسطه دوم 
3 ســاعت به ميزان درس تربيت بدنى افزوده شد، 

بنابر اين نزديك به 4 هزار نفر كمبود دبير ورزش در 
سطح كشور داريم.

وى تأكيد مى كند: هم اكنون از طريق حق التدريس 
توانســته ايم اين كمبود را جبران كنيم و 33 هزار 
دبير تربيت بدنى در حال فعاليت هستند، البته اين 
نيروها در همه اســتان ها به صورت متوازن جذب و 

توزيع نشده اند.
مديركل تربيــت بدنى وزارت آمــوزش و پرورش 

يادآور مى شود: توجه به 
درس تربيت بدنى براى 
ما در مدارس روستايى و 
شهرى تفاوتى نمى كند، 
ولى اولويت با مناطقى 
اســت كــه جمعيــت 
دانش آموزى بيشتر باشد 
كه معمولاً اين تراكم در 
شهرها و حاشيه شهر ها 
بيشتر اســت. ما براى 
هر نوع مدرسه و فضاى 
ورزشــى در آموزش و 
پرورش شيوه نامه ايمن 
ســازى داريم كه مدير 

مدرسه بايد به ضوابط آن دقت كند.
*همان 1000 تومان سرانه ورزشى هم پريد!

دبير ورزش يكــى از مدارس مى گويد: ســرانه هر 
دانش آموز در درس تربيت بدنى هــزار تومان بود 
كه اين بودجه متأســفانه بهنگام و كامل به حساب 
مدارس واريز نمى شود. از سويى آموزش و پرورش 
هم سالن هاى ورزشى در اختيارش را اجاره مى دهد 

و حداقل براى هر يك ســاعت و نيم   مبلغ 75 هزار 
تومان مى گيرد، اما ســهم مدارس چقدر اســت؟ 
متأســفانه يا خوشــبختانه تربيت بدنى بيشترين 
سهم را در درآمدزايى آموزش و پرورش داراست و 
مدارس با كمك هاى والدين در اين راستا مى توانند 

گام بردارند.
همتى تأكيد مى كند: ورزش مى تواند در تمام امور 
پرورشى و حتى درسى و شــكوفايى استعدادهاى 
نهان تأثيرگذار باشد، اما چه 
فايده كه كمتريــن بها را به 

تربيت بدنى مى دهند .
آقاى محمدى كه در منطقه 
محروم (ززوماهــر) از توابع 
شهرســتان اليگــودرز به 
صورت دوشيفت در مقطع 
ابتدايى تدريــس مى كند، 
مى گويد: بــا اينكه آموزش 
بايد همراه با پرورش باشــد 
و ابزار و امكانــات لازم هم 
بايد براى دانــش آموزان در 
دسترس باشــد، اما اين دو 
مدرسه فقط يك توپ دارد و 
جالب اينجاست كه اين توپ هم در سال تحصيلى 

گذشته با پول دانش آموزان خريدارى شده است!
وى ادامه مى دهد: البته شاگردانم از انجام بازى هاى 
محلى مانند «هفت ســنگ» لذت كافى مى برند، 
ولى اميدوارم مشكلات آموزش و پرورش به صورت 

ريشه اى حل شود.
به نظر وى به مســأله ورزش در مناطق محروم به 

دليل كمبود امكانات اهميت داده نمى شود، در حالى 
كه استعدادهاى فراوانى در اين گونه مناطق وجود 
دارد كه شايد يك روزبراى كشور كسب افتخار كنند. 

* رشد همه ابعاد با هم
اين معلم دلســوز، ســينا مريدى را مثال مى زند و 
مى گويد: اين بازيكن جوان باشگاه فولاد خوزستان 
زادگاهش منطقه محروم (ززوماهر) و در اســتان 
لرســتان اســت كه با مهاجــرت خانــواده اش به 
شهرستان دزفول در خوزستان اين استعداد پرورش 

پيدا كرد.
به نظر وى، انسان موجودى است كه بايد تمام ابعاد 
وجودش با هم رشــد كنند تا به كمــال و موفقيت 
برسد، بنابر اين بخشــى از نيازهاى او، مانند نياز به 

ورزش و تخليه انرژى بايد مورد توجه قرار گيرد. 
خانم نظريان، مــادر يكى از دانش آمــوزان هم به 
گزارشــگر ما مى گويد: دخترم در دبيرستان نمونه 
دولتى درس مى خواند، امكانات مدرسه خوب است، 
وســايل لازم را دارند، اما معلــم ورزش با آن ها كار 
نمى كند،به آن ها بازى ياد نمى دهد و فقط مى گويد 
وسايل بياوريد و برويد گوشه اى بازى كنيد. وقتى 
نسبت به مدرسه سال قبلش كه ابتدايى بود مقايسه 
مى كنم، مى بينم سال قبل امكانات و مربى بهترى 

داشتند .
يكى از دبيران دبيرستان هم مى گويد: مدرسه ما از 
نظر امكانات در حد متوسط است، اما دانش آموزان 
بيشتر ساعات ورزشى را صرف كلاس هاى تقويتى 
مى كنند و معلم دروس تقويتى در ساعتى كه دانش 
آموزان ورزش دارند، درس هايى مانند رياضى و ديگر 

درس ها را كار مى كند.

3000737274
سامـانـه پيـامكـى
 صـفـحه اجـتماعى

انتقادها، پيشنهادها و ايده هاى خود را از 
طريق  اين پيامك 

به گروه اجتماعى ارسال فرماييد.

آنچه مى خوانيد
اهميت وجود زنگ ورزش در كنار ســاير 
دروس بــر كســى پوشــيده نيســت اما 
واقعيت آن است عليرغم همه تاكيداتى 
كه بر لزوم توجه به فعاليت هاى ورزشى و 
تربيت بدنى مى شود همچنان اين درس 
با كمبودهايى همچون امكانات ورزشــى 
و يا كمبود دبيران ورزش مواجه اســت. 
اين گزارش تاملى دارد بر چگونگى ارايه 

درس تربيت بدنى در مدارس
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فرهنگ

و در این نزدیکی

گزارش روز 

همسر شهید مهدی نوروزی از این مدافع حرم می گوید 

روایت های خواندنی از زندگی »شیر سامرا« 

ســومین  فرهنگ: 
رمــان از چهارگانــه 
تاریخی منیژه آرمین 
چاپ شــد و به بازار 
کتاب آمــد.  وقایع و 
کتاب  ایــن  حوادث 
که با عنوان »شانزده 
ســال« منتشر شــده اســت، در دوران سلطنت 
رضاشــاه از ســال 1304 تا 1320 می گذرد.   به 
گفته نویســنده، هویت ایرانی در این رمان مورد 
توجه قرار گرفته و دنباله 2 کتاب قبلی یعنی »شب 
و قلندر« و »شباویز« است. آرمین همچنین درباره 
شخصیت پردازی رمان هایش می گوید: در »شب و 
قلندر« و »شباویز« شخصیت ها تاریخی هستند 
اما در »شــانزده سال« قهرمان و شخصیت اصلی 
ندارد و اندیشه اهمیت می یابد.  وی در حال نوشتن 

چهارمین و آخرین چهارگانه اش است. 

»شانزده سال« در بازارکتاب 
تسنیم:ســخنگوی 
شورای سیاست گذاری 
بین المللی  نمایشگاه 
کتاب تهــران درباره 
انتشار آگهی مناقصه 
تعــدادی از امــور و 
اجرایی  فعالیت های 
این نمایشگاه در روزنامه های سراسری توضیح داد.  
همایون امیرزاده گفت: در پنجمین جلسه شورای 
سیاست گذاری ســی امین نمایشگاه کتاب تهران 
تصویب شــد که روند انجام برخــی امور اجراییِ 
ضروری آغاز شــود و بعد از نهایی شــدن ساختار 
اجرایی ســی امین نمایشــگاه، این کارها توسط 
تشکل های نشــر ادامه یابد. انتشار آگهی مناقصه 
بعضی از فعالیت های اجرایی هم در همین راستا 
توسط مؤسسه نمایشگاه های فرهنگی انجام شد تا 

کارها با تأخیر زمانی همراه نشود.

چرایی انتشار یک آگهی مناقصه 
ایسنا: معاون سازمان 
امور دانشجویان ضمن 
بیــان اینکه در اغلب 
شورای  دانشــگاه ها 
صنفــی دایر شــده 
است، اظهار امیدواری 
کــرد: دانشــگاه ها با 
کمک شوراهای صنفی بتوانند از امکانات موجود 
بهره بیشــتری ببرند.  ســید ابوالحســن ریاضی 
درباره مسایل صنفی دانشگاه ها گفت: طبیعتاً بین 
انتظارات و کیفیت و اســتاندارد خدمات  فاصله ای 
زیادی وجود دارد. بخشــی از این فاصله ناشی از 
تغییرات ســبک زندگی و افزایش سطح رفاهی و 
دشــواری  تأمین منابع در ارتباط با زیرساخت ها 
طی ســال های اخیراست.  وی تصریح کرد: حوزه 
ستادی و معاونت های دانشجویی تلاش می کنند تا 

از امکانات موجود بهترین استفاده را ببرند.

فاصله انتظارات و خدمات 
انجمن  عضــو  ایرنا: 
متخصصان وکارگزاران 
عمومی  کشور  روابط 
رونق  بــه  اشــاره  با 
حضور زنان توانمند به 
عمومی،  روابط  حوزه 
از انتشــار فراخــوان 
دومیــن همایش ملی »زن و روابط  عمومی«  خبر 
داد.  مهدی باقریان افزود: هر روز شــمار بیشتری 
از کارگــزاران زن روابط  عمومــی  در جایگاه های 
گوناگون به فعالیت پرداخته و یا مدیریت سازمان ها 
و شــرکت های دولتــی و خصوصــی را بر عهده 
می گیرند.  به گفته وی، دبیرخانه دایمی کنفرانس 
بین المللــی روابط  عمومی  ایــران در نظر دارد با 
همکاری و مشارکت سازمان ها و انجمن های علمی  
و تخصصــی، دومین همایش ملــی »زن و روابط  

عمومی« را در بهار 1396 برگزار کند. 

حضور زنان در روابط عمومی 

کوتاه - خواندنی

ایرنا: رئیس فرهنگســتان زبان و ادب فارسی گفت: عشق دکتر حبیبی به ایران 
موجب تأسیس فرهنگستان ها، بنیاد ایرانشناسی و مؤسسه امیرکبیر شد. 

غلامعلی حداد عادل در آیین بزرگداشــت چهارمین سالروز دکتر حسن حبیبی 
در تالار غدیر فرهنگســتان علوم پزشــکی، افزود: مرحوم حبیبی فرهنگ  ایران 
را می شــناخت و برای آن ارزش قایل بــود، از همه مظاهر فرهنگ و تمدن ایران 
حمایت می کرد و جلوة این علاقه، تلاش وی در تأســیس فرهنگســتان ها بود و 
فرهنگستان ها به دلیل عشق او به ایران تأسیس شدند.  حداد عادل گفت: اولین 
جلسه فرهنگستان زبان و ادب فارسی را در کتابخانه مرکزی دانشگاه تهران تشکیل 
دادیم و تا مدت ها این جلسات در یکی از ساختمان های ریاست جمهوری تشکیل 
می شــد.  وی تأکید کرد: اگر شخصیت و توان علمی، سیاسی و مدیریتی مرحوم 
حبیبی نبود، فرهنگستان ها بویژه فرهنگستان زبان و ادب فارسی شکل نمی گرفت.  
حداد عادل تأکید کرد: وی کارهای زیادی را مدیریت کرد از جمله جلسات هفتگی 

طولانی با شماری از ایرانشناسان برای تألیف کتاب نفیس ایران.

فرهنگ عمومی

حبیبی نبود، فرهنگستان 
شکل نمی گرفت 

فرهنگ: یک نویسنده و شاعر کودک مخاطب پژوهی را ضروری ترین کار در حوزه 
کودک و نوجوان دانست. سیدعلی کاشف خوانساری گفت: قطعاً همه نویسندگان 

علاقه دارند که آثارشان توسط بچه ها خوانده شود. 
وی افــزود: به نظر من، برای اینکه نویســنده بداند مخاطبش به چه موضوعاتی 
علاقه مند است باید به مخاطب پژوهی توجه خاصی داشته باشد. وی معتقد است 
مخاطب شناسی باعث می شود تحولات سبک زندگی و نیازهای کودک و نوجوان 

امروز کشف و ارزیابی گردد. 
برای رسیدن به این شناخت، ارتباط نزدیک نویسندگان و بچه ها الزامی  است. باید 
جلسات کتابخوانی و قصه خوانی و حضور در مدارس به صورت مستمر انجام شود 
و بازخورد این دیدارها بررســی شود. البته به تازگی چنین جریانی شکل گرفته و 
نویسنده ها به مدارس دعوت می شوند و آثارشان توسط دانش آموزان نقد می شود 
اما هنوز تا ایجادیک ارتباط واقعی و مستمر بین پدیدآورنده و خواننده فاصله زیادی 

وجود دارد. 

ادبیات

اهمیت مخاطب پژوهی 
درحوزه کودک و نوجوان 

 فرهنــگ/ ساحل عباســی  از زبان مریم 
عظیمــی،  مادر جوانی که متولد 1370 اســت، 
می خواهیم ســفر 2 سال و 10 ماه زندگی اش را 
بخوانیم. او از کوتاهی زمان زندگی مشــترکش 
نمی گوید، از پربــاری آن می گوید که انگار ده ها 
سال در کنار همسرش همانند قصه ها به خوبی 
و خوشی زندگی کرده است.  »شیر سامرا« لقب 
شــهید مهدی نوروزی اســت که چند روزی از 
دومین ســالگرد شهادتش می گذرد. این لقب را 
مردم سامرا به او داده اند که برای حفظ شهرشان 
ماننــد مولایش حیــدر کرار همچون شــیری 

می غرید و به سوی دشمن می رفت. 
محمد هادی پسر شــهید مهدی نوروزی اینک 
2 ســال و 9 ماهه اســت و بعد از شهادت پدر با 
مادرش فراز و نشیب های بی شماری را پشت سر 
گذاشته است. مادر محمد هادی درباره نام گذاری 
فرزندشان می گوید: روزی که من و شهید مهدی 
نوروزی با هم آشنا شدیم، به یاد دارم فرد بی دین، 
خاطی و نامسلمانی به نام شاهین نجفی در آن 
ســوی مرزها به ســاحت مقدس امام  هادی)ع( 
بی احترامی کرده بود. آنجا از خدا خواســتم اگر 
آشــنایی ما به ازدواج ختم شــد و ماحصل این 
ازدواج فرزند پســری شد، اسم او را محمد هادی 
بگــذارم.  دیگر امام  هــادی)ع( جزیی از زندگی 
ما شــده بود. به یاد دارم در روز خواســتگاری و 
عقد و زندگی مشترک، همه حرف شهید مهدی 
دفاع از سامرا بود. آن روزها همیشه می گفت تنها 
چیزی که از تو می خواهم دعا برای شهادتم است. 
ایشان نسبت به اهانت هایی که به ائمه)ع( می شد، 

به شدت عکس العمل نشان می داد. 

 کلماتش معجزه می کرد
اولین باری که عازم عراق شــد 22 روز از ما دور 
بود. در آن موقع به خودم قول دادم این بار مانع 
او شــوم و دیگر اجازه ندهم از ایران خارج شود. 
هر چند 4 ماه در ایران بود، اما با تدبیر و درایتی 
که در صحبت کردن داشت اجازه نمی داد قاطعانه 
از او بخواهم که دیگر به رفتن فکر نکند و مرا با 
کودکم تنها نگذارد. او آن قدر درباره جریانات روز 

دنیا و توطئه های دشمن زیبا روشنگری می کرد 
که زبانم قاصر از کلماتی می شد که او را از رفتن 
بازدارد.  می گفت آنهایی که روز عاشــورا از یاری 
امام زمانشــان سر باز زدند، امروز شرمسار درگاه 
حق تعالی هستند، می گفت اگر من و امثال من 
امروز از شــیعیان و مظلومان دفاع نکنیم، پس 

مشخص است که از هیأت هایی که رفته ایم هیچ 
چیزی یاد نگرفته ایم. 

به یاد دارم در یکی از روزهای نامزدی که من به 
منزل ایشان رفته بودم مرا سر کمد لباس هایش 
برد در حین نشان دادن لباسهایش، لباس نظامی 
 ســبزرنگی را به من نشان داد و گفت: این لباس 
شهادت من است. هر زمان آن را پوشیدم بدان که 

زمان شهادتم رسیده است.

 با توسل خودم را آرام کردم 
خانم عظیمی می گوید: شب تاسوعای 93 شد؛ 
شبی که لباس شــهادتش را بر تن کرد. با آنکه 
بی قرار بــودم و گریه می کردم اما همان شــب 
ســاکش را پیچیدم. به دلم افتاده بود که دیگر 
زمان شهادتش رسیده یا در مسیر شهادت قرار 
گرفته است. سعی می کردم بر نفسم غلبه کنم و 
با توسل به حضرت زینب)س( و امام حسین)ع(، 
در عین حالی که مشوق او برای جهاد و دفاع از 
دین خدا باشم، همانند زن های کوفی عمل نکنم 

و با توسل به معصومین)ع( آرامش داشته باشم. 
با وجود تمامی  بی قراری ها و دلتنگی ها، در آخرین 
شــبی که خانه عطر و بوی مهدی را داشــت از 
لحظه لحظة حضورش عکس گرفتم. شب تاسوعا 
بود و خانم ها در حیاط هیأت عزاداری می کردند. 
نگاهم به آسمان بود. دل آسمان همچون دل من 
گرفته بود. در این شب که به نام مبارک حضرت 
عباس)ع( مزین شــده بود دلم را به سوی حرم 
آن حضرت می برد. آن شــب بــه ابوالفضل )ع( 
متوسل شــدم و برای عاقبت به خیری همسرم، 
خودم و پســرم دعا کردم. در فاصله راه هیأت تا 
منزل همچنان گریه می کردم اما آقامهدی همانند 
مادری که فرزندش را تســلی می بخشد، به من 
دلداری می داد. اما بعد از فوت برادرم برایم سخت 
بود که فکر کنم قرار اســت بدون مهدی زندگی 
کنم زیرا او جای خالی برادرم را برایم پر کرده بود. 
آن شــب تا صبح نخوابیدم و صبح تاسوعا او را 
راهی کردم. دزدگیر ماشــینش را روشــن کرد 
و رفــت. تا یک ماهی که بازگشــت، صدای هر 
دزدگیری که شــبیه به صدای ماشین آقامهدی 
بود مرا از جا می پراند و به پشــت پنجره می برد. 

منتظر بودم که او بازگردد. 
یک ماهی گذشــت و او سالم به آغوش خانواده 
بازگشــت. نزدیکی های اربعین بــود. آقامهدی 
تصمیــم گرفته بود که با هم بــرای زیارت امام 
حسین)ع( برویم. شب هفتم ماه صفر منزل مادر 
شهید بودیم. مادرشان به او گفت: 2 شب پیش 
خواب دیدم که شهید شده ای. آقا مهدی نگاهی 
به من کرد و بعد از رفتن مادرش به آشــپزخانه، 
گفت: تنها چیزی که مانع شهادتم بود، تو بودی. 
2 شب پیش در تیررس دشمن بودیم اما دعایی 
که دادی را خواندم و از خدا خواستم یک بار دیگر 

تو را ببینم و آن زمان شهید شوم. 

 و مارایت الا جمیلا
همسر شهید ادامه می دهد: آقامهدی از دوستانی 
که ســال ها قبــل در جبهه های 4 ســال جنگ 
تحمیلی حضور داشــته بودند، پرســیده بود با 
اینکه در عملیات های سختی بودید چطور شهید 

نشده اید؟ یکی از آنها گفته بود که همیشه به یاد 
دخترم می افتادم و او از پیش چشمم می گذشت! 
انگار آقامهدی رمز عدم شهادتش را در دل کندن 
از ما پیدا کرده بــود. او تصمیم گرفته بود مرا به 
بارگاه ملکوتی امام حسین)ع( ببرد و بخواهد که 
برای شهادتش دعا کنم. زیر گنبد امام حسین)ع( 
دعا کردم برای عاقبت به خیری اش.  شــب آخری 
کــه در کربلا بودیم، 3 ســاعت در بین الحرمین 
برایم از شدت احساس و عمق وابستگی حضرت 
زینب)س( به امام حســین)ع( و از جمله معروف 
ایشان گفت که ما رایت الا جمیلا.  یک روز قبل 
از عملیات به من زنــگ می زد. پیام می داد. تمام 
پیام هایش لبریز از محبت به من و فرزندش بود. 

از پدرم خواســته بود که در کنار ما باشد. نوزدهم 
دی ماه سال 93 بود. چند بار زنگ زد و گفت شاید 
دو سه روز نتوانم تماس بگیرم چون عملیات داریم. 
از من خواســت برایش عکس بفرستم و او نیز از 
آخرین لحظات حضورش در دنیای فانی برایمان 
عکس فرســتاد. با اینکه می گفت چند روز دیگر 
برمی گردم سوغاتی خاصی می خواهید، اما بر غسل 
شهادت کردنش هم تأکید می کرد. باورم نمی شد. 

روز بیســتم دی ماه سال 93 لباس رزمش، همان 
لباســی که برای شهادت نگه داشته بود را بر تن 
کرد، در حالی که غسل شهادت کرده بود. من به 
او قول داده بودم که هرگز مانع عاقبت به خیری اش 

نشوم و نشدم.

آنچه می خوانید

زندگی شــهید مهدی نــوروزی با 
عشــق به ائمــه)ع( گــره خورده 
بــود. بعــد از اهانتــی کــه بــه 
ســاحت امام هادی)ع( شــد، نام 
فرزنــدش را به نام نامی آن امام 
گذاشــت و ســرانجام در دفاع از 
حریم حــرم همان امــام در جهاد 
بــا فریب خــوردگان تکفیــری به 

شهادت رسید

متبرک باد نام تو

برای: آتش نشانان شهید
 حمیدرضا شکارسري  

کوچه اي نمانده 
خیاباني 

بزرگراهي نمانده که شهید نشده باشد 
نام تو را بر آن کوه 

بر آن جنگل 
بر آن دریاي بي نام مي گذارم

کوهي آتشفشان 
جنگلي مشتعل 
دریایي جوشان 

»متبرک باد نام تو« بر تارک جهان! 

فرهنگ: سی و سومین »شب شاعر« با پاسداشت استاد خسرو احتشامی  
هونه گانی برگزار شــد.  در این مراســم رضا اسماعیلی  گفت: غزل های 
رنگین و باارزش احتشامی مانند مینیاتورهای ایرانی و شاهکارهای استاد 
فرشچیان است، ظرافت و ظرفیت هنر ایرانی را به منصه ظهور می رساند 
و تبلور هنر ایرانی و سبک زندگی ایرانی و اسلامی ا ست.  اسماعیلی شعر 
احتشامی  را »سبک اصفهانی به دقیقه اکنون« خواند و تصریح کرد: او هر 
چند بر سبک اصفهانی تأکید دارد اما محتوای امروز را در شعرش به کار 
می بندد و با گویشی نیمایی شعر سبک اصفهانی می گوید.  سپس دکتر 
اسماعیل امینی گفت: برخی افراد در ادبیات این کشور به لحاظ کارایی و 
تلاش در حوزه های مختلف نظیر پژوهش، آموزش، شعر، خلاقیت و... به 
اندازه یک سازمان کار می کنند و از این منظر یک فرهنگستان یک نفری 
هستند؛ کسانی نظیر استاد موسوی گرمارودی، استاد حسین آهی، استاد 

اسرافیلی و البته استاد خسرو احتشامی. 

شعر فارسی هیچ گاه مانند امروز در اوج نبوده  است 
حسین آهی هم که از دیگر شرکت کنندگان در این مراسم بود، گفت: 
افلاطون، شاعر را انســانی مقلّد طبیعت می داند. اما بسیاری در نقد او 
عنوان می کنند که شاعر نه تنها مقلّد بلکه دستیار طبیعت است. از سوی 
دیگر ما مفتخریم که شــعر، یگانه عاملی است که هویت ملی ما را به 
نمایش می کشد. در سرزمین ما که استبدادزدگی، تاریخی هزاران ساله 
دارد، شعر توانسته هویت بیابد و اصالتمان را به ما نمایش دهد. این گونه 
اســت که بزرگان دیگر ما در تعریفشــان از شعر در سرزمین ما به این 
مسأله اشاره می کنند و البته در کنار آن، از عاملی به نام »خیال انگیزی« 
نیز یاد می کنند.  وی در ادامه با اشــاره به خســرو احتشامی  و اشعار او 
گفت: به باور من در 1200 ســال عمر شعر فارسی هرگز این جریان به 
مانند این 2 دهه اخیر دارای اعتلا و اوج نبوده اســت. این مسأله را هم 
از نظر کیفیت و هم از نظر کمیت عنوان می کنم و در کنار آن می گویم 
که چه بخواهیم و چه نخواهیم، بدون در نظر گرفتن دهه 50، اســتاد 
احتشامی  را باید تأثیرگذارترین شاعر روزگاران خود طی دهه های اخیر 
بدانیم.  در ادامه این مراسم استاد سید علی موسوی گرمارودی از قصد 
خود برای تهیه گزیده ای از تمامی  دفاتر شعری خسرو احتشامی  و انتشار 

آنها خبر داد. 

شاعران از خسرو احتشامی گفتند
تجلیل از »فرهنگستان یک نفره« در شب شاعر 
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با جشنواره

هــنر

خبرنگار »قدس« از جشنواره گزارش می دهد 
جای خالی منتقدان به چشم آمد 

 هنر/ تکتم بهاردوســت  فیلم سینمایی 
»دریاچــه ماهی« اولین تجربه بلند ســینمایی 
مریم دوستی به قلم دکتر مصطفی رستگاری و 
تهیه کنندگی سعید سعدی، از معدود فیلم های 
امسال اســت که با مضمون دفاع مقدس راهی 
بخش »چشم انداز« سی و پنجمین دوره جشنواره 

فیلم فجر شد. 
این فیلم نگاهی به وقایع پــس از جنگ دارد و 
داستان چند خانواده را روایت می کند که در نقطه 
مشترکی به یکدیگر می رســند و در این میان، 
عشق گمشده ای پیدا می شود. در واقع این فیلم 
تجلیلی از شــهدای جاویدالاثر است. نادر فلاح، 
ستاره اسکندری، لاله اسکندری، علی دهکردی 
و افشــین  هاشــمی  از جمله بازیگران این فیلم 
هستند. به این انگیزه با خانم دوستی به گفت وگو 

نشستیم که مشروح آن را می خوانید. 

 چه شد که به عنوان اولین تجربه فیلم 
بلندتان به سراغ ژانر دفاع مقدس رفتید؟ 

شاید یک دلیلش این بود که چون پدرم نظامی 
 و ایثارگر بوده، همیشه این احساس دین همراهم 
اســت. درباره ســاخت این فیلم هم باید بگویم 
که من از ابتدا در جریان نوشــتن این فیلمنامه 
بودم زیرا دکتر رستگاری که فیلمنامه این کار را 
نوشته اند، به عنوان مشاور در چند فیلمنامه  کوتاه 
من هم حضور داشتند. من به خوبی با قلم ایشان 
آشنایی داشــتم. ضمن اینکه درباره سوژه فیلم 
نیز قبلاً با هم مفصل صحبت کرده بودیم و این 
فیلمنامه بنا بر یک توافق 2 نفره نوشته شده بود. 

 
 خیلی دیر شروع نکردید؟ 

چــرا، اتفاقاً خودم هم همین نظر را دارم. ولی یک 
ســری مسایل مثل رفت و آمدم به خارج از کشور 
برای ادامه تحصیل باعث شد اولین فیلمم را که قرار 
بود 8 سال پیش بسازم، امسال موفق به ساختنش 
شوم. از اینها گذشته، برای فیلم اولم وسواس زیادی 
داشتم. لذا عقیده ای به عجله در زمینه فیلمسازی 
نداشتم چون می خواســتم که اولین قدم هایم را 

محکم بردارم. این شد که کمی  زمان برد. 

 داســتان فیلم شما به چه شکل روایت 
می شود؟ آیا یک داستان اپیزودیک است؟ 

نه، قصه از شب کربلای5 شــروع می شود و در 
3 برهه روایت می شــود. داستان از دهه 40 و با 
کودکی »رضا« شــروع می شود؛ در زمان جنگ 
ادامه می یابــد؛ و در انتها هم در دهه 90 روایت 
می شود. در زمان حال هم قصه چند تا از بچه های 
جنگ به صورت کاملاً موازی روایت می شود که 
در این میان داســتان عاشقانه خیلی زیبایی هم 

رخ می دهد. 

 پس طبیعتاً باید اکثر لوکیشــن ها در 
جنوب بوده باشد؟ 

حدود 40 درصد از کار در شــهرک دفاع مقدس 
در اطراف تهران فیلمبرداری شد و بعد هم چند 
شهر جنوبی. »دریاچه ماهی« فیلم پر لوکیشنی 
بود و ما چیزی حدود30 لوکیشن داشتیم که این 

موضوع کار را خیلی سخت می کرد. 

فیلمنامه برای خود شما چه ویژگی ای   
داشت؟ 

از ویژگی های این فیلمنامه این اســت که یک 
مــرزی بین واقعیت و متافیزیک وجود دارد و ما 
توانسته ایم خیلی هنرمندانه این مرز را به صورت 
واقعی و دلنشین در بیاوریم. ثانیاً همان طور که 

گفتم، فیلــم در 3 برهه روایت می شــود و این 
خط و ربط ها و زنجیره هایی که باید این 3 زمان 
را به هم وصل می کــرد، خیلی جذاب کنار هم 
چیده شده است. البته از ابتدا نخواسته ام که یک 
فیلم صددرصد جنگی بسازم و قصدم نشان دادن 
فیدبک های بچه های جنگ و این مسأله بود که 
رزمندگان در خانواده هایشــان با چه مشکلاتی 
مواجه هستند. در واقع مخاطب در این کار بیشتر 

شاهد اتفاقات پس از جنگ است. 

 در اخبار آمده بود که حســین برزیده 
و مصطفی رســتگاری به عنوان مشــاور 
فیلمنامه و مشاور کارگردان با شما همکاری 
می کردند. این همکاری به چه شکل انجام 

شد؟ 
ما 2 ســری پیش تولید داشتیم. در سری اول به 
خاطر مشکلاتی که با اسپانسر داشتیم، مجبور 
شدم تهیه کننده کار را تغییر بدهم. در واقع حضور 

آقای برزیده مربوط به این زمان بود که البته به 
خاطر مشــغولیتی که ایشــان برای سریالشان 
داشــتند، از گروه ما جدا شــدند. بعد از آن ما از 
حضور آرش معیریان به عنوان مشاور کارگردان 

و تدوینگر فیلم استفاده کردیم. 

 به نظرتان وجود مشاورانی در بخش های 
مختلف در آثار فیلم اولی چقدر لازم و واجب 

است؟ 
خیلی، چون آدمی  که شــرایط را گذرانده است 
می توانــد به یک فیلم اولی کمــک زیادی کند. 
مدیریــت صحنه خیلی ســخت اســت و یک 
کارگردان فیلم اولی باید کمک داشــته باشــد. 
نمونــه اش اینکه آرش معیریان تدوینگر من هم 
بود. بیشــتر مشــاوره های ما تدوینی بود و این 
موجب می شــد که ما هیچ صحنــه اضافه ای را 

فیلمبرداری نکنیم. 

 ازحضور فیلمتان در بخش چشــم انداز 
جشنواره فیلم فجر راضی هستید؟ 

به رأی هیــأت انتخاب احترام می گذارم ولی نه، 
راضی نیســتم چون معتقدم در هیأت انتخاب 
فیلمساز و فیلم شناس پیشکسوت وجود نداشت. 
حتی به آقــای حیدری هم نامه ای مبنی بر این 
نارضایتی نوشــتم. من از فیلمــم دفاع می کنم 
و مدعی هســتم که فیلم خوبی ســاخته ام زیرا 
معتقدم باید به این ژانر خیلی توجه شود، آن هم 

در جشنواره فیلم فجر که جشن انقلاب است. 

 ایــن دوره از جشــنواره تغییــرات 
چشمگیری نســبت به ادوار قبلی داشته 

است. با این تغییرات موافقید؟ 
به نظــرم این جا به جایی بخش فیلم اولی ها اصلًا 
کار درســتی نبود. آقایان بایــد در این بخش به 
یک ثبات برســند. ولی به هر جهت خوشحالم 
که در این یکی دو ســال گذشــته فیلمسازان 
فیلم اولی جایگاه خودشان را پیدا کرده اند. امسال 
فیلم اولی ها حضور چشمگیری دارند و این جای 

خوشحالی دارد.

با مریم دوستی، کارگردان فیلم سینمایی »دریاچه ماهی« 

در هیأت انتخاب یک فیلمساز پیشکسوت وجود نداشت 

 هنر/ صباکریمی  اولین روز از سی و پنجمین جشنواره فیلم فجر در 
حالی آغاز به کار کرد که خالی از حاشیه های معمول از جمله تأخیر در 
نمایش فیلم ها، اعتراضاتی به نحوه برپایی نشست های نقد و بررسی و... 
نبود. نوبت اول نمایش در ایام جشنواره به اکران فیلم های مستند سینما 
حقیقت اختصاص یافته و با توجه به اولین روز جشنواره و آغاز اکران ها 
با یک مستند، پیش بینی می شد که شاهد جمعیت قابل توجهی در کاخ 
جشــنواره نباشیم. اما در نوبت های بعدی حضور اصحاب رسانه، عوامل 

سازنده فیلم ها و برخی هنرمندان بیشتر به چشم می خورد. 

 اولین تأخیر کلید خورد
سانس دوم با تأخیر 30 دقیقه ای و با اکران فیلم »خانه دیگری« ساخته 
بهنوش صادقی آغاز شــد که کیفیت صــدای فیلم هم از حد مطلوبی 
برخوردار نبود. علت تأخیر در نمایش هم مشــکلات فنی صدا بوده که 
در نهایت نیز اصلاح نشــد. در روز دوم هم پخش فیلم نخست با تأخیر 
نیم ســاعته همراه بود اگر قرار باشــد برای هر فیلمی  در زمان پخش 
چنین مشــکلاتی به وجود بیاید، نظم جدول و ساعات اکران فیلم ها به 
هم خواهد خورد و با توجه به اینکه سانس آخر ساعت 23 است، نمایش 
و نشست نقد و بررسی فیلم آخر به ساعات ابتدایی صبح می رسد! و این 
مســأله ناقض صحبت های مدیر روابط عمومی  جشنواره است که بارها 
گفته بود امسال تأخیر در نمایش و مشکلات معمولِ پیش روی فیلم ها 

را نخواهیم داشت و نظم ساعت های اکران به هم نخواهد خورد. 

 پس منتقدان کجا هستند؟ 
اولین نشســت پرســش و پاسخ این دوره از جشــنواره به فیلم »خانه 
دیگری« اختصاص داشت که از همان ابتدا با انتقاد پژمان بازغی به دلیل 
خلوتی سالن و تعجب وی از عدم حضور منتقدان همراه شد. نشست های 
پرسش و پاسخ امسال با اعتراض انجمن منتقدان و نویسندگان سمت و 
سوی تازه ای به خود گرفته و اعضای انجمن در این نشست ها حضور پیدا 
نمی کنند. از طرفی دیگر، عرصه برای محمود گبرلو برای به دست گرفتن 
میدان باز شده است. باید دید در روزهای بعدی، این نشست ها با اتخاذ 
چه رویکرد و نگاهی برگزار خواهد شد.  فیلم بعدی »ایتالیا ایتالیا« ساخته 
کاوه صباغ زاده بود که جمعیت حاضر در ســالن نسبت به ساعات اولیه 
روز بیشتر شده بود و فیلم هم با استقبال مخاطبان روبه رو گشت. فیلم 
اشارات مستقیمی  به بسیاری از بازیگران و کارگردان های سینما داشت و 
در آن یادی هم از کیانوش عیاری شد. همچنین در اواسط داستان این 
فیلم مسعود فراستی از سالن بیرون رفت که باید منتظر واکنش های وی 

در ویژه برنامه »هفت« باشیم. 
ســانس بعدی به فیلم »اوِ« )خانه( اختصاص داشت. کل فیلم به زبان 
ترکی بود اما به دلیل موضوع جذابش بسیاری تماشاگر آن بودند. نوبت 
آخر نیز به اکران »آزاد به قید شرط« ساخته حسین شهابی اختصاص 

داشت که مخاطبانش را چندان راضی از سالن بیرون نفرستاد. 

قاب عکس

 نشســت خبری فیلم های ســینمایی خانه دیگــری و اوِ در اولین روز 
سی و پنجمین جشنواره فیلم فجر در برج میلاد تهران برگزار شد.

عکس: حامد ملک پور

مهر: بهروز غریب پور، 
رئیــس کاخ ســی و 
پنجمین جشـــنواره 
فیلم فجر، با اشاره به 
به وجود آمده  تأخیــر 
در نمایــش اولیــن 
فیلم سینمایی در برج 

میلاد، گفت: نیروهای فنی سالن تمام سعی خود را 
کردند تا این فیلم بدون مشکل نمایش داده شود 
اما صدای فیلم به جای اینکه استریو پخش شود، 
به صورت مونو پخش شــد. وی افزود: به هرحال 
آداب میزبانی همیشه دســتورهای نانوشته ای را 
به ما تحمیل می کند. زمانی که ما می بینیم یک 
کارگردان یک سال برای فیلمش زحمت کشیده 
است تا کارش در جشنواره دیده شود، ما نیز تمام 
تلاش خــود را می کنیم تا فیلم این دوســتان با 

کمترین زمان تأخیر روی پرده برود.

نظر غریب پور درباره تأخیرها 
ایرنــا: کارگـــردان 
فیلم  تهیه کننــده  و 
به  »آزاد  ســینمایی 
گفت:  شــرط«  قید 
مددجویــی زندانیان 
است  زیبایی  شــغل 
گرفته  جــدی  کــه 

نمی شود.  حسین شــهابی افزود: مددجویان در 
داخل زندان به زندانیان مشاوره می دهند ولی در 
این فیلم مددجوی قوه قضاییه با موتورســیکلت 
خود در کوچه و خیابــان به دنبال زندانی می رود 
تا به او مشــاوره بدهد.  این کارگردان فیلمش را 
نخستین فیلمی  دانست که به صورت مستقیم به 
موضوع آزادی مشروط زندانیان می پردازد و گفت: 
من نوعی از سینمای مستقل را کار می کنم و جزو 
معدود مستقل هایی هستم که تن به هیچ رابطه و 

سیستم و شرایطی نداده ام. 

مستقلم و تن به رابطه نداده ام
ایسنا: رامبــد جوان 
با بیــان اینکه زمان 
اکــران عمومـــــی 
 فیلــم جدیــدش به 
بازخوردهای جشنواره  
دارد،  بســتگی  فجر 
تأکید کــرد: »نگار« 

سینما است و اگر از آن استقبال شود، زبان، رنگ و 
لحن سینمای ایران می تواند تغییر کند.

وی گفــت: فکر می کنم همان قــدر که این فیلم 
برای ما تازگی داشــته، برای تماشاچی هم تازگی 
خواهد داشت. فیلم »نگار« یک اثر اجتماعی، رئال 
یا فیلمی  با قصه ای یک خطی نیســت و به نظرم 
همه نوع واکنشی را برخواهد انگیخت؛ یعنی ممکن 
اســت عده ای آن را دوست داشته باشند و عده ای 
هم اصلاً آن را دوســت نداشــته باشند که اصولاً 

چنین چیزی طبیعی است. 

»نگار« سینماست 
مهر: به مناسبت 35 
سالگی جشنواره فیلم 
فجر، مدیرعامل بنیاد 
ســینمایی فارابی در 
اظهار کرد  یادداشتی 
فیلم  جشــنواره  که 
فجر نیز به مانند یک 

انسان در 35 سالگی باید پاسخگوی انتظاراتی صد 
افزون باشد.  علیرضا تابش با بیان اینکه هر انسانی 
با ورود به 35 سالگی باید پاسخگوی انتظاراتی صد 
افزون باشد، نوشت: »حساسیت و پشتوانه مردمی 
برای کلیه مســایل این رویداد سینمایی، جریانی 
را رقم می زند که دولت و ملت را یکســان در این 
جشــن بزرگ شریک می کند. نســل هایی که، با 
تحمل ســختی ها،  از فجر سینمای ایران حمایت 
کرده اند، حامیانی بوده اند که خود را به حق، مالک 

این جشنواره می دانند«. 

به مناسبت ۳۵ سالگی

چهره - خبر

هنر: نشست نقد و بررسی فیلم »چراغ های ناتمام« با حضور عوامل فیلم برگزارشد. 
در این نشست محسن جسور نویسنده فیلم در پاسخ به این نقد که داستان فیلم 
در پی قهرمان  سازی از مدیران جنگ است، گفت: این سؤال خارج از موضوع است 
و فیلم ما ربطی به مدیران جنگ و عملکرد آنها ندارد. ما فارغ از مقصر و اتفاقات به 
داستان پرداختیم و مفهوم ایثار و شهادت را مدنظر قرار دادیم. فکر نمی کنم کنایه 

و اشاره ای به عدم مدیریت در جنگ در این فیلم باشد. 
در ادامه مصطفی ســلطانی کارگردان در پاسخ به این نقد که فیلم سرتاسر شعار 
است، گفت: به اینکه فیلم ما شعار داشت حرفی ندارم. بله شعار داشت ولی مهم 

این است که چگونه این شعار را بدهیم.
مجتبی امینی تهیه کننده فیلم نیز تأکید کرد: الگوی این نوع سینما، سینمای دفاع 
مقدس و »آژانس شیشــه ای« است که هم روای، شعار و هم روایت دارد. ما شعار 
داریم ولی باید انعکاس و اثرات آن شــعار را بررسی کرد. این فیلم خاص و سخت 

بود. یک داستان اجتماعی با مضمون دفاع مقدس با رگه هایی از محتوایی خاص.

سینمای رسانه

فیلم ما 
شعار داشت

هنر: از حواشــی دیگر روز اول جشنواره می توان به آماده نبودن کارت شماری از 
خبرنگاران و عکاسان اشاره کرد که باعث شده بود آنها نتوانند در روز اول در کاخ 
جشنواره حضور داشته باشند. البته قرار است این مشکل به سرعت برطرف شود. 
از تفاوت های دیگر جشنواره امسال نبود مراسم فرش قرمز است. سال گذشته نیز 
بسیاری از هنرمندان در اعتراض به این سنت غیرایرانی و یا انتقاد از شیوه اجرای 
آن، از روی این فرش رد نشــدند. لذا امســال به دلیل تناقض های بسیار در این 
مورد، این فرش از سینمای رسانه ها حذف شد و به پردیس مردمی  یعنی سینما 
ملت انتقال داده شد.  در پایان اینکه سرویس ایاب و ذهاب برای اهالی رسانه طی 
ساعت های مشخصی در ایستگاه و میادین اصلی شهر همچون میدان ونک، آزادی، 
توحید، رسالت و هفت تیر در نظر گرفته شده است. علاوه بر این، افراد می توانند 
از ســرویس ویژه  »فجر اســنپ« با تخفیف 25 درصدی استفاده کنند. تخفیف 
هیجان انگیز جشنواره فیلم فجر از ۱2 تا 22 بهمن ماه ادامه خواهد داشت و در هر 

ساعتی از شبانه روز می توان از این کد تخفیف استفاده کرد.

کاخ جشنواره

فرش قرمزی 
در کار نیست 

مریم دوســتی، کارگــردان فیلم 
ســینمایی »دریاچه ماهی« که در 
بخش چشم انداز حضور دارد، از 
عــدم انتخاب فیلمــش در بخش 
ســودای ســیمرغ گلایــه دارد و 
می گویــد در ایــن بــاره نامــه ای 
اعتراضــی بــه دبیــر جشــنواره 

فرستاده است

آنچه می خوانید

ویژه جشنواره فیلم فجر
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خط عبرت

نقشه تلگرامی شوهر خواهر 
نقش برآب شد

خط قرمز: نقشه شوم جوانی که 
با تهدید تلگرامــی خواهرزنش، 
قصــد اخاذی از او را داشــت، با 
هوشیاری کارشناسان پلیس فتا 

نقش برآب شد.
گزارش خبرنگار مــا به نقل از 
فرمانده انتظامی نیشابور حاکی 
است، در پی مراجعه حضوری 
زن جوانــی به پلیس فتای این 

شهرستان و اعلام شکایت از فردی که با تهدید در شبکه اجتماعی تلگرام، قصد 
اخاذی از او را داشت، تحقیقات کارشناسان پلیس فتا در این خصوص آغاز شد.
سرهنگ حسین بیات مختاری گفت: تحقیقات اولیه این کارشناسان حاکی از 
آن بود که فردی با ارسال پیام های تهدیدآمیز موجب سلب آسایش و آرامش 
روحی شــاکی و خانواده او شده است. به همین خاطر با استفاده از مهندسی 
دیجیتالی و اقدامات پلیسی متهم مورد نظر را شناسایی و با هماهنگی قضایی 

دستگیر کردند.
وی افزود: پس از مواجهه حضوری این متهم 21 ســاله با شاکی مشخص شد 
که او شوهر خواهر شاکی بوده و به دلیل اختلافات و کینه قدیمی، تهدید به 
انتشــار تصاویر و اطلاعات شخصی خواهرزن خود کرده و قصد اخاذی از وی 

را داشته است.
سرهنگ مختاری با بیان اینکه این متهم پس از تکمیل تحقیقات در اختیار 
مراجــع قضایی قرار گرفت، به کاربران اینترنتی توصیه کرد: از بارگذاری و در 
اختیار گذاشتن تصاویر و فیلم های خصوصی خود در شبکه های مجازی و نیز 
ذخیره کردن عکس و فیلم ها و اطلاعات خصوصی در تلفن همراه، تبلت و لپ 

تاپ خودداری کنند.
وی در ادامه همچنین از دستگیری جوان 26 ساله ای خبر داد که با سوءاستفاده 
از ســهل انگاری مالک یک گوشی تلفن همراه، اطلاعات شخصی او را ربوده و 

برای مخاطبانش در شبکه اجتماعی تلگرام ایجاد مزاحمت کرده بود.
فرمانده انتظامی نیشابور خاطرنشان کرد: این متهم به دنبال اعلام شکایت مالک 
گوشی تلفن همراه، تحت تعقیب پلیس قرار گرفت و پس از شناسایی و احضار 

به پلیس فتا به بزه انتسابی خود اعتراف کرد.
متهم به کارشناســان پلیس فتا گفت که مدتی قبل یک گوشی تلفن همراه 
دســت دوم خریده و با مراجعه به محتویات ذخیره شده در حافظه گوشی به 

اطلاعات خصوصی مالک قبلی دست یافته است.

روزنــــامــــه  صـــبــح  ایـــــران

خط قرمز
12

حادثه ای عجیب 
برای 20 معدنچی در طبس  

خط قرمز: 20 کارگر معدن از عقب نیسان وانت در یکی 
از معادن زغال سنگ طبس سقوط کردند.  تعداد 20 نفر 
از کارگران معدن زغال سنگ پویش شهرستان طبس، از 
توابع خراسان جنوبی یکشنبه شب بعد از اتمام کار و در 
حال انتقال به محل خوابگاه از عقب وانت نیسان سقوط 
کردند. علت این حادثه عمل کردن جک کمپرس وانت 
نیسان عنوان شد که تعدادی از کارگران حادثه دیده در 
محل درمان شــدند و هفت نفر که برخی از آنان دچار 
شکستگی شده بودند، برای درمان به بیمارستان شهید 

سید مصطفی خمینی)ره( طبس منتقل شدند.

سقوط چراغ اتاق عمل
بیمار را به کشتن داد

رکنا: بیمار زاهدانی 
کــه بــرای انجــام 
عمل »آب مروارید« 
چشــم به یکــی از 
کلینیک  های جراحی 
محدود شهرســتان 
زاهدان مراجعه کرده 

بود، در پی سقوط چراغ سقفی اتاق عمل و عدم درمان 
به موقع جان خود را از دست داد. 

اول دی مــاه یــک بیمــار زاهدانی بــرای انجام عمل 
»آب مروارید« چشــم به یکی از کلینیک  های جراحی 
محدود شهرستان زاهدان مراجعه می کند که کنده شدن 
چراغ اتاق عمل )چراغ ســیالتیک( و ســقوط آن روی 
بیمار از ارتفاع حدود ســه متری پیــش از آغاز عمل و 
در هنگامی که منتظر شــروع عمل بوده، سبب صدمه 

دیدن وی می شود.
بر اثر این ســانحه و در اثر شــدت ضربه بیمار از حال 
می رود که در ادامه و پس از رسیدگی پرسنل اتاق عمل، 
این فرد دوباره هوشیاری خود را به دست می آورد؛ که بر 
اثر همین سانحه دو تن از پرسنل اتاق عمل نیز از ناحیه 

دست مورد آسیب دیدگی قرار می گیرند.
اتفاقات عجیب این مرکز چشم پزشکی اما به همین جا 
ختم نمی شود، چراکه بنا بر اظهارات فرزند وی که از پدر 
مرحومش نقل می کند، وقتی بیمار به دلیل جراحت و 
درد درخواست عدم ادامه روند جراحی را داشته، پزشک 
در کمال ناباوری اقدام به بیهوشی و ادامه روند جراحی 

چشم می کند.
فرزند این بیمار اظهار داشت: همراه پدر من بیمار دیگری 
با بیماری چشمی مشابه حضور داشت که او نیز تحت 
عمل جراحی قرار گرفت و پس از حدود 20 تا 30 دقیقه 
عملش به اتمام رســید، ولی پدر من حدود 4 ساعت و 

30دقیقه در اتاق عمل بود.

خط حادثه

خط قرمز: فرمانده پلیس فرودگاه های کشور از دستگیری 

بانــد کلاهبرداری خانوادگی در پوشــش قرعه کشــی 

برنامه های تلویزیونی، توســط مأمــوران آگاهی پلیس 
فرودگاه مهرآباد خبر داد.

ســردار حســن مهری با اشاره به دســتگیری یک باند 

کلاهبرداری خانوادگی توسط پلیس فرودگاه، اظهار کرد: 

یکــی از کارمندان فرودگاه مهرآبــاد با حضور در پلیس 

آگاهی این فرودگاه در رابطه بــا یک فقره کلاهبرداری 
تلفنی طرح شکایت کرد.

وی افزود: این شخص با یک تماس تلفنی که ادعا کرده 

بود از روابط عمومی صدا و سیما تماس می گیرد و خبر 

برنده شدن جایزه 12 میلیونی در قرعه کشی برنامه زنده 

تلویزیونی را برای او دارد، اغفال شده و با حضور پای یک 

دســتگاه عابر بانک و استفاده از زبان انگلیسی شرایط را 

فراهم کرده بود تا کلاهبرداران مبلغ 3۵ میلیون ریال از 
حساب او برداشت کنند.

فرمانده پلیس فرودگاه های کشور ادامه داد: پس از بررسی 

حساب افرادی که وجه برداشت شده به حساب آن ها واریز 

شده بود، مشخص شد پول به حساب بانکی دو خانم واریز 

شده و پس از آن در یک مغازه طلا فروشی برداشت شده 
بود.

این مقام انتظامی گفت: با احضار یکی از دو خانم و انجام 

بازجویــی، وی اقرار کرد که کارت عابر بانکش در اختیار 

یکی از بستگان وی قرار دارد، که این مرد نیز با انجام یک 
عملیات توسط مأموران  دستگیر شد.

وی با اشاره به اینکه این متهم پس از انجام بازجویی های 

فنی به کلاهبرداری های خانوادگی به همراه پسرش و نیز 

برادر همسر پســر خود و کلاهبرداری با همین شیوه و 

شگرد از 30 نفر اعتراف کرد و افزود: متهمان این پرونده با 

14 خط تلفن در مجموع دو هزار و 646 تماس و 1100 
پیامک با مال باختگان داشتند.

سردار مهری با بیان اینکه پس از شناسایی منزل متهم 

دیگر، وی توسط مأموران دستگیر و از منزلش مقادیری 

مواد مخدر شیشه و تعداد زیادی کارت عابر بانک و سیم 

کارت تلفن همراه کشــف شــد، گفت: تاکنون مبلغ 3 

میلیــارد و 4۹۸ میلیون و 623 هــزار و ۵2۹ ریال وجه 

بــا 31 عدد کارت عابر بانک هــای مختلف و به نام مال 

باختگان توسط متهمان کلاهبرداری شده بود، شناسایی 
شد.

این مقام انتظامی اعلام کرد: این پرونده تا کنون 1۷ نفر 
شاکی دارد.

کلاهبرداران خانوادگی در فرودگاه مهرآباد زمینگیر شدند

خط قرمز: مردي که متهم اســت سال گذشته طي سرقت 
یک آب معدني و موز مرد میانســالي را به قتل رسانده است 
دیروز در جلسه دادگاه پاي میز محاکمه ایستاد. این مرد در 
جلسه دادگاه ترجیح داد داستان قتل را تعریف نکند و پس از 
آن ادعاهاي عجیب دیگري را مطرح کرد که پیش از این در 

جلسات بازپرسي خود آن ها را بازگو نکرده بود. 
رسیدگي به این پرونده از روز اول اردیبهشت ماه سال گذشته 
و با کشته شدن مردي میانسال در محدوده میدان ولیعصر 
آغاز شد. با حضور مأموران کلانتري در محل و مشخص شدن 
فوت این مرد میانســال که به گفته خانواده اش، سهراب نام 
داشــت، مشخص شد او به قتل رسیده و پس از آن بازپرس 
کشــیک قتل پایتخت نیز در جریان موضــوع قرار گرفته و 

تلاش ها براي دستگیري قاتل آغاز شد. 

در تحقیقات میداني که توسط کارآگاهان اداره دهم جنایي 
پایتخت صورت گرفته بود مشــخص شد فردي با حضور در 
خانه سهراب و با علم به اینکه کسي غیر از او در خانه حضور 
ندارد به جنایتي هولناك دست زده است و با 12 ضربه چاقو او 
را به قتل رسانده است. در پي این موضوع تحقیقاتي گسترده 
براي شناسایي قاتل صورت گرفت و افرادي مدعي شدند که 
مردي چهارشــانه و با قدي بلند از خانه مقتول خارج شده 
است. با گزارش این ماجرا به بازپرس قرار بر چهره نگاري از 
مظنون اصلي ماجرا شد تا اینکه در این جریان فردي سابقه دار 
در زمینه سرقت و قاچاق شناسایي شد. با مشخص شدن این 
موضوع سریعا مأموران اداره دهم جنایي پایتخت با دریافت 
دستور قضایي به شناسایي مخفیگاه قاتل پرداخته و بالاخره 
متهم اصلي پرونده دستگیر شد.  این متهم به قتل در ادامه در 
برابر افسر بازجوي پرونده خود قرار گرفته و ماجرا را اینگونه 
شرح داد: من به خانه مقتول رفتم و همین که زنگ در را زدم 
او جلوي در آمد و به من گفت که هســتي، گفتم من مأمور 
اداره گاز هستم. او نیز به همین دلیل در را روي من باز کرد 
و پس از این به زور وارد خانه او شدم و با چاقویي که همراه 
داشتم 12 ضربه به او زدم. او نیز در نتیجه این ضربات چاقو 
روي زمین افتاد و پس از این به دنبال اموال ارزشــمند خانه 
گشتم که چیزي پیدا نشد. به همین دلیل یک آب معدني و 
دانه اي موز از یخچال برداشتم و بعد از آن از خانه خارج شدم. 
با تکمیل پرونده در مراحل بازپرســي بالاخره قاتل دیروز در 

شعبه دوم دادگاه کیفري یک استان تهران محاکمه شد. در 
ابتدا اولیاي دم مقتول هر کدام به صورت جداگانه در جایگاه 
ایســتاده و براي قاتل به دلیل قتل عمــدي صورت گرفته 
درخواست قصاص را عنوان کردند و همچنین وکیل اولیاي 
دم مدعي شد که قاتل به دلیلي نامعلوم دست به این کار زده 
است چراکه دزدیدن یک آب معدني و موز دلیل مستحکمي 
براي کشتن یک فرد نیست. زماني که متهم به قتل در جایگاه 
خود ایستاد پس از تفهیم اتهاماتش در زمینه قتل و سرقت 
و غصب عنوان مأمور دولت، ابتدا گفت که نمي خواهد ماجرا 
را شرح بدهد و در ادامه عنوان کرد که به دلیل سرقت دست 
به این کار نزده اســت و دوست ندارد که این ماجرا را شرح 
بدهد و به این شــکل به توضیح اندکی از ماجرا بسنده کرد 
وگفت: من غصب عنوان نکرده ام و براي سرقت نیز دست به 
ایــن کار نزده ام. براي ورود به خانه مقتول نیز ابتدا زنگ او را 
زده و از آنجایي که با او آشنا بودم خودش مرا به خانه دعوت 
کرد. من با مقتول از پیشتر آشنا بودم و با او در یک مغازه نان 
فانتري آشنا شده بودم و قرار بر این گذاشته بودیم که کاری 
را شروع کنیم.  سپس متهم که همچنان مدعي بود چیزي 
نمــي خواهد بگوید ادامه داد: من قتل کرده ام و اتهام قتل را 
نیز قبول دارم. فکر مي کنم همین کافي باشد. من او را کشتم 
و فقط سرقت را قبول ندارم چرا که در آنجا خود مقتول از من 
پذیرایي کرد  و در زمان دستگیري براي اینکه انگیزه اي براي 

قتل داشته باشم گفتم رفته بودم سرقت.

قتل با 12ضربه چاقو برای یک موز 



خط هشدار

جان مدافعان حریم شهری هدر نرود!
شــکری:  میلاد  قرمز-  خط 
آتش نشانان یا جان فشانهایی که 
شهید راه خدمت بودند روز گذشته 
در کنار ســیل عظیم مردمی که 
دیدگان خون باری داشتند با ذکر 
یا حسین)ع( تا بهشت زهرا تشییع 
شدند. شاید بتوان فاجعه پلاسکو 
در آخرین روز دی ماه سال 95 را 

تلخ ترین حادثه این ماه یا حتی سال جاری عنوان کرد. سالی که اتفاقات و حوادث 
زیادی اعم از برخورد دو قطار مســافربری تبریز- مشهد در آن به وقوع پیوست، 
هر چند با رنج و غم و اندوه و گریه و چشم انتظاری ابدی بسیاری از خانواده های 
ایرانی همراه بود اما نکاتی برای یکایک شهروندان و مسؤولان داشت. اگرچه ابراز 
همدردی از سوی مردم و مسؤولان اندکی از آلام خانواده های شهدای آتش نشان 
را کم می کند اما حوادث دی ماه ســال جاری نشان می دهد ابراز همدردی تنها 

راهکارفراموشی حوادث پشت سر گذاشته نیست.
پیشــگیری از بحران و حوادثی به مراتب بزرگتر از فاجعه پلاســکو در کلان 
شهرهای ایران که در روی خط زلزله قرار دارند نیازمند استاندارد سازی ساخت 
و ساز شهری و افزایش ضریب ایمنی در شهرهاست. روزهایی که مردم چشم 
انتظار خبری از زنده بودن زیر آوار ماندگان بودند کارشناسان متعددی برلزوم 
افزایش ضریب ایمنی شهرها تأکید کردند. در خبرها آمده بود که تعداد انگشت 
شماری از ساختمان های تهران قدرت ایستادگی در برابر زلزله ای شش ریشتری 
را دارد. انتشار این آمار از سوی مسؤولان امر، خبری به مراتب تکان دهنده تر 
از فاجعه پلاسکو اســت.  محمود زاده رئیس پژوهشگاه مهندسی بحران های 
طبیعی در این باره متذکر شده مدت هاست که در کشور نگاه علمی و پژوهشی 
به حــوزه مدیریت بحران وجود نــدارد و علت بســیاری از حوادثی از قبیل 
ساختمان پلاسکوعدم وجود ساختار علمی وعملیاتی در مدیریت بحران کشور 
است. بی شک آتش نشانانی که برای اطفای آتش ونجات جان شهروندان جان 
فشانی کردند تاوان عدم برنامه ریزی های منسجم شهری و فقدان فعالیت های 
علمی، تحقیقاتی، اجرایی و تکنولوژیکی مدیران را پس می دهند. اخبار هفته 
گذشته نشان می داد عزم راسخی برای جلوگیری از فعالیت در ساختمان های 
خطرآفرین وجود ندارد و این مســأله می تواند در آینده بار دیگر در مناطق پر 
ازدحامی چون بازار تهران که بافت قدیمی دارد و از ایمنی لازم برخوردار نیست 
به وقوع پیوندد. دیروز پیکر گلگون کفنان جوان و برومندی بر دستهای مردم 
تشییع شد که پروانه وار در آتش سوختند و جان را به جان آفرین تسلیم کردند.
هر چند یاد آن ها وداغی که بردل این ملت گذاشتند هرگز از یادها نمی رود اما 
امید است که خون پاک این مدافعان حریم شهری بیداری مسؤولان و مشارکت 

مردمی را در جلوگیری از بحران های احتمالی بعدی رقم زند. 
روحشان شاد و یادشان گرامی.
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حمله پزشک به یک پرستار باردار 
در بیمارستان خصوصی تهران

 خط قرمز: یکی از پزشکان بیمارستانی خصوصی در تهران، به 
پرستاری باردار حمله کرد.  رئیس هیأت مدیره نظام پرستاری 
تهران از وقوع حادثه تلخ حمله فیزیکی یک پزشک در یکی از 
بیمارستان های خصوصی پایتخت به شدت گلایه و انتقاد کرد. 
حمید چراغی با اشاره به حمله پزشک به پرستار باردار که تنها 
به خاطر یک اشتباه لفظی صورت گرفته است، افزود: این قبیل 
رفتارهای خشونت آمیز در محیط بیمارستان ها، جو بی پناه 

بودن پرستاران را القا می کند.

سقوط مرگبار از پشت بام 
ساختمانی در آمل  

خط قرمز: مردی در ســقوط از پشت بام ساختمانی در 
آمل کشته شد.  در پی سقوط مردی 53 ساله از پشت بام 
خانه ای در  آمل، این مرد به علت شــدت جراحات وارده 

جان خود را از دست داد. 
در ساعت 3 و 20 دقیقه بامداد روز دوشنبه در پی کسب 
خبری از مرکز فوریت های پلیسی 110 شهرستان آمل 
مبنی بر وقوع ســانحه سقوط از ارتفاع در یکی از مناطق 
مسکونی شــهر، مأموران انتظامی سریعاً به محل حادثه 
عزیمت کردنــد. مأموران با حضــور در محل حادثه در 
بررسی های اولیه دریافتند، فردی به نام »قاسم – ع« 53 
ساله که در نیمه های شب به پشت بام منزلش رفته بود، 
به علت ســرخوردن از روی پله های ساختمان به پایین 
سقوط کرد. در این حادثه این مرد به شدت مصدوم شد 
و جان خود را از دســت داد که موضوع در دست بررسی 

است.

دستگیری مجرم حرفه ای 
با کلکسیونی از سرقت

خط قرمز: مأموران پلیس آگاهی جغتای با دســتگیری 
یک سارق حرفه ای پرده از راز هفت فقره سرقت در این 
شهرستان برداشتند. فرمانده انتظامی جغتای در تشریح 
چگونگی دستگیری این متهم گفت: به دنبال وقوع چند 
فقره ســرقت در یکی از مناطق شهر جغتای رسیدگی 
بــه موضوع به صــورت ویژه در دســتور کار کارآگاهان 
قرار گرفت. ســرهنگ موهبتی افزود: کارآگاهان با انجام 
تحقیقات گسترده پلیسی و اطلاعاتی در این محدوده به 
سارق سابقه داری به نام حسن مظنون شده و او را به طور 

نامحسوس زیرنظر گرفتند.
وی گفــت: مأمــوران در ادامه این تحقیقــات و پس از 
شناســایی مخفیگاه حســن او را در اقدامی غافلگیرانه 
دســتگیر و به پلیس آگاهی منتقــل کردند. نامبرده در 
بازجویی ها و مواجهه با ادله پلیسی و مستندات موجود، 
به دو فقره سرقت احشــام، دو فقره سیم و کابل دزدی، 
دستبرد به یک مغازه و ربودن دو دستگاه موتورسیکلت 
اعتراف کرد. به گفته سرهنگ موهبتی، این متهم با پرونده 

تکمیلی در اختیار مراجع قضایی قرار گرفت.
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خط قرمز- بهاره بختیاری: در دو شیفت کاری مشغول کار 

کردن بود، از صبح که بیدار می شد، تا آخر شب مشغول کار 

در خانه و بیرون بود تا فرزندان و همســرش در غیاب او در 
زندگی کم و کاستی نداشته باشند.

بخاطر تمام دغدغه هایی که در زندگی داشت اقدام به نصب 

تلگرام برای ارتباط با دوستان و فامیل کرده بود، این درحالی 

بود که شناخت کافی از کارکرد و رازهای این نرم افزار نداشت.  

از نیمه شب گذشته بود، نیم ساعتی از آخرین زمانی که به 

سراغ بیماران بخش رفته بود می گذشت که خواهرشوهرش 
هراسان به او زنگ زد و از او پرسید،اتفاقی افتاده است؟ 

او نمی داند در آن لحظه چه جوابی به خواهر شوهرش بدهد، با 

خودش می گوید، حوصله ندارد و به تماسش پاسخ نمی دهد، 

دلش طاقت نمی آورد و از تلفن ثابت با خواهرشوهرش تماس 

می گیرد. به محض برقراری تماس خواهر شوهرش می گوید: 

پولی که لازم داشتی به شماره حسابی که ارسال کرده بودی 

واریز کردم، اما اگر این موضوع را قبلش به برادرم می گفتی 

بهتر بود، چون خودت آقایان را بهتر از من می شناسی، اون 

هــم برادر من را، اما ناراحت نشــو خودم قبل از اینکه به تو 

بگویــم زمان واریز پول با او تماس گرفتم، اما چون کامل در 

جریان نبود خواســتم این موضوع را از زبان خودت بشنوم، 

بالاخره چند ســالی است در خانواده ما هستی، ما که با هم 

این حرف ها را نداریم.  باور صحبت های خواهر شوهر در آن 

موقع شب برای خانم پرستار سخت بود، آن شب تا خود صبح 

باخودش کلنجار می رفت تا بفهمد موضوع واریز پول چیست. 

شیفت کاری اش تمام می شود، خودش را سریع تر از روزهای 

قبل به خانه می رســاند، می بیند برادرش هم پیامک داد و 

پرسیده چه مشکلی برایت پیش آمده که دیشب درخواست 

پول کردی؟ من فکر کردم برای شهرام مشکلی پیش آمده، 

پولی را که لازم داشــتی به شماره حســابی که داده بودی 

ریختم، لازم نیست تا آخر ماه برگردونی، چون حالا حالاها 
به آن مبلغ نیاز ندارم.

خانم پرستار این بار دیگر نمی توانست باور کند که او هم دارد 
یک شوخی زشت را ادامه می دهد. 

اما به محض ورود به خانه با چهره عصبانی همســرش رو به 

رو می شود، می خواهد به او فرصت بدهد تا داستان را کامل 

برایــش تعریف کند، اما انــگار صحبت هایش بعد از زندگی 

چندین ساله همسرش را قانع نمی کند. نگران است نمی داند 

آبروی ریخته شــده اش را چگونه جمع کند، پیش برادرش 

می رود و داســتان را برای او تعریف می کنــد، برادرش از او 

می خواهد به پلیس فتا برود تا عامل این افتضاح خانوادگی 
را شناسایی کنند. 

خانم پرستار پس ازشــکایت راهی پلیس فتا می شود و در 

مقابل افسران این اداره سیر تا پیاز ماجرا را تعریف می کند. 

مأموران پس از بررســی تخصصی و فنی عامل هک تلگرام 
خانم پرستار راشناسایی و به مرکز پلیس فتا احضار کردند.

مردی بود که هیچ نســبتی با خانم پرســتار نداشت و زیر 

بارهم نمی رفت اما در مقابل ادله ومســتندات لب به سخن 

گشود و اعتراف کرد متهم گفت که شب هنگام برای عیادت 

بیماری به بیمارستان رفته بودم که متوجه شدم خانم پرستار 

موبایلش را روی پیشــخوان گذاشته است، شماره او را برای 

پرســیدن حال بیمارم دریافت کرده بودم اما ناگهان فکری 

شیطانی به ذهنم خطور کرد وبا سرعت اقدام به ساخت یک 

اکانت تلگرام با شــماره خانم پرستار کردم . به محض اینکه 

پیامک شماره کاربری آمد بدون دست زدن به موبایل و فقط 

با رویت شماره روی صفحه پیامک ها وارد اکانت خانم پرستار 

شدم و سپس هم شماره کارت عابر بانکی را برای مخاطبانش 

ارسال و درخواست واریز فوری پول کردم .اما گمان نمی کردم 

به این زودی شناســایی و دستگیر شــوم. در ادامه به سراغ 

مهدی حقدادی قاضی ویژه جرایــم رایانه ای می رویم. او به 

شهروندان توصیه می کند: همیشه توجه داشته باشید، گوشی 

تلفن همراه خودتان را در اختیار هیچ شــخصی حتی برای 

مدت کوتاه قرار ندهید. به هیــج وجه کد امنیتی که برای 

شما از طریق تلگرام یا سایر پیام رسانه ای ارسال می شود را 

برای دیگران ارسال نکنید، کد دو مرحله ای تلگرام را از طریق 

قسمت تنظیمات تلگرام فعال کنید که حتی اگر فردی کد 

تلگرامی شما را به دست بیاورد باز با مانعی تحت عنوان کد 

یا رمز دوم مواجه شود، حتی اگر نزدیک ترین دوستانتان و 

اقوامتان پیامی از تلگرام خود ارســال و تقاضای واریز وجه 

کردند حتماً باخود شخص تماس تلفنی برقرارکنید و به پیام 
اکتفا نکنید.

ماجرای درخواست نیمه شب خانم پرستار در تلگرام 

خط قرمز- علــی محمدزاده: رئیس پلیس مشــهد از 
دستگیری ســارقی خبر داد که در زمان مرخصی از زندان 

مرتکب 25 فقره سرقت شده است.
ســرهنگ محمد بوســتانی گفت: در مدت یک هفته اخیر 
گزارشــات متعددی ازوقوع سرقت های شبانه در بولوارهای 
امامت، جلال آل احمد و ســیدرضی بــه مأموران کلانتری 
سجاد رسید که نشان دهنده فعالیت سارق یا سارقانی بود که 

به صورت سریالی مرتکب این سرقت ها می شدند.
وی افزود: بررسی های فنی سرقت ها هم بیانگر همین نکته 
بود که ســرقت ها از ســاعت 24 تا 5 بامداد و از خودروهای 
پارک شده شــهروندان و به یک شیوه صورت گرفته است، 

برهمین اســاس طرح ویژه کنترل نامحسوس محدوده های 
موردنظر افزایش یافت.

وی ادامه داد: سرانجام مأموران کلانتری سجاد موفق شدند 
ساعت 1 نیمه شب دوشنبه)دیروز( سارقان را حین سرقت 
از یــک خودرو شناســایی کنند که به محــض اقدام برای 
دستگیری آن ها ســارقان با استفاده از تاریکی شب متواری 
شدند. اما خودرو پراید آنان در محل سرقت کشف شد و در 
ادامه تجسس های مأموران منجر به شناسایی هویت یکی از 
سارقان شد که ساعاتی بعد در اقدامی غافلگیرانه این فرد در 

مخفیگاهش دستگیر می شود.
بوســتانی گفت: در ادامه همدست وی نیز دستگیر و مورد 

بازجویی قرار گرفته که مشخص شد سارقان سابقه دار هستند 
و در زندان با هم آشنا شده اند و یکی از آنان مدتی از زندان 
آزاد شده اســت و متهم اصلی در حال سپری کردن دوران 
محکومیت است، اما 5 روز قبل از زندان مرخصی گرفته و در 
همین 5 روز 25 فقره سرقت لوازم داخل خودرو انجام داده اند 
و تمام سرقت ها از ساعت 24 تا 5 صبح و از خودروهای مدل 

پایین صورت گرفته است.

25 فقره سرقت در 5 روز مرخصی از زندان
با دستگیری سارقان شب رو فاش شد



تیموریان در آستانه جدایی از استقلال

 »آندو«  شاگرد دایی می شود یا جلالی؟

 فوتبال  قــدس آنلاین  چند روز بعــد از عقد 
قــرارداد آندو با اســتقلال، فیفــا قانون منــع خرید 
بازیکن در نقل و انتقالات زمســتانی را برای استقلال 
وضع کرد. این محرومیت به دنبال تاخیر در پرداخت 
مطالبات عادل شــیحی بازیکن پیشــین اســتقلال 

وضع شد.
حالا و در این شــرایط جدایی قریب الوقوع تیموریان 
از اســتقلال را بایــد مهم ترین خبر روزهــای آینده 
اســتقلال دانست. آندو حتی در راســتای پیوستن به 

تیم دیگری با مسوولان باشگاه استقلال هم به گفت و 
گو نشسته اســت اما منصوریان همچنان اصرار دارد 
آندو را در اســتقلال حفظ کند. اصراری که شاید در 
نهایت منجر بــه محرومیت این بازیکــن از نیم فصل 

دوم شود.
* سهمیه فیفا هم پرید

پیش تر این ذهنیت برای استقلال به وجود آمده بود که 
استقلال فقط از پنجره نقل و انتقالات زمستانی محروم 
است و بعد از بسته شــدن این پنجره قادر به استفاده از 

سهمیه فیفا خواهد بود که سه بازیکن هستند. بر همین 
اساس استقلال می خواســت جمعه بعد از بسته شدن 
پنجره نقل و انتقالات زمســتانی کــه 14 بهمن خواهد 
بود جباروف و آندو را به عنوان بازیکنان آزاد به لیســت 
اضافه کند اما فدراسیون فوتبال به طور رسمی به باشگاه 
استقلال اعلام کرد بر اساس رای صادره از سوی فیفا این 

باشگاه حق استفاده از سهمیه فیفا را هم ندارد. 
هر تیمی در خــارج از پنجره نقل و انتقالات تابســتانی و 
زمستانی می تواند سه بازیکن به لیست اضافه کند به شرطی 

که در لیست جای خالی داشته باشد و بازیکنی که جذب 
می شود آزاد باشد.

یکی از مسوولان فدراسیون فوتبال که تمایلی به افشای 
نام خود نداشت این خبر را تایید کرد و گفت این شرایط 
در صورتی تغییر می کند که فیفا نظر خود را از رای اولیه 
برگرداند.جســته و گریخته شنیده می شود که جباروف 
بی میل نیســت با همین وضعیت در استقلال به تمرین 
ادامه دهد تا اینکه فصل بعد جــواز حضور در میدان را 
پیدا کند اما وضعیت تیموریان با جباروف کاملا متفاوت 

اســت. آندو اگر نیم فصل دیگــر از فوتبال دور باشــد 
بازگشتش به تیم ملی سخت و دشوار خواهد شد و بعید 
است که کارلوس کی روش حاضر باشــد کاپیتان سابق 
تیم ملی را در شــرایطی که زمان زیادی از میادین دور 

بوده، به تیمش فرا بخواند.
احتمالا آندو اگر برگه آزادی اش را از باشگاه استقلال بگیرد، 
احتمالا شاگرد دایی، جلالی یا مرفاوی خواهد شد. در همین 
راســتا آندو مذاکراتی هم با پیکانی ها داشته است و فرهاد 
پورغلامی، یکی از مربیان این تیم صحبت هایی با شــماره 
14 سابق تیم ملی داشــته که هنوز نتیجه این مذاکرات 

مشخص نیست. 

خوردبین: تراکتوری ها شوخی می کنند!
سایت باشگاه پرسپولیس: سرپرست قرمزهای پایتخت در واکنش 
به اظهارنظرهای اخیر از طرف مسوولان تراکتورسازی در مورد شک و 
شبهه دار بودن ادامه صدرنشینی پرسپولیس، آنرا یک شوخی توصیف 
کرد. محمود خوردبین می گوید: پرسپولیس به شکلی در صدر جدول 
قرار دارد که واقعا هیچ حرفی برای گفتن باقی نمانده اســت. شاید 
در زمان های دیگری ما می توانســتیم مدعی باشــیم که اشتباهات 
ســهوی داوران جریان لیگ را عوض کرده است، ولی ما در حالی در 
صدر جدول قرار داریم که فقط در چهار بازی نیم فصل دوم با توجه 
به نظرات کارشناسان، پنج پنالتی و یک گل صحیح ما رد شده است. 
فکر می کنم بعضی که می خواهند طوری مسایل را جلوه بدهند که 

حمایتی از پرسپولیس می شود، شوخی می کنند.

مهاجری: نتوانم کمک کنم، می روم
کاپ: ســرمربی پدیده تاکید کرد که دنبال جایگاه خاصی نیست و 
فقط می خواهد از اعتبار خود در فوتبال ایران دفاع کند. محمدرضا 
مهاجری می گوید: به جز بازی با سیاه جامگان که کیفیت لازم را در 
زمین نداشتیم، در سایر بازیها خیلی خوب بازی کردیم و بدشانسی 
آوردیم. فشار روانی در خط حمله ما زیاد اســت و آن هم از آنجایی 
به وجود آمده که دائما می گویند مهاجم بیاوریــد و این روی روان 
بازیکنان تاثیر می گذارد. من بارها گفتــه ام که از اعتبار خودم دفاع 
می کنم و دنبال جایگاه خاصی نیســتم. اگر نتوانم کمک کنم، قطعا 
خودم زودتر می روم. به هر حال تا زمانی که دوســتان در باشــگاه 

بخواهند، ما در خدمت هستیم.

برگی زر: اشتباهات داوری فعلًا 
نمایندگان خراسان را هدف قرار داده

ورزش: مدیرعامل باشگاه پدیده با اشاره به اتفاقات دیدار با تیم فوتبال 
سایپا گفت: داور مسابقه شش امتیاز از ما گرفت که این اتفاق در هفته 
های پایانی عوارض خود را نشان خواهد داد. سایپا با این اشتباه عجیب 
داوری از ما سبقت گرفت که این مساله برای ما ضربه جبران ناپذیری 
خواهد بود. کامرانی فر نیروی تازه نفس و خوش سابقه ای در جامعه 
داوری بوده و حضور او به عنوان رئیــس دپارتمان داوری می تواند به 
فوتبال ایران کمک کند اما در این چند هفته بیشترین اشتباهات داوری 
برای نمایندگان فوتبال خراسان رقم خورده است. ما به حضور ایشان 
احترام می گذاریم اما توقع داریم که اشتباهات داوری نیز به این اندازه 

در سرنوشت بازی های ما تاثیرگذار نباشد.

ماهینی: بازوبند پرسپولیس آرزوی 
محال کودکیم بود

ورزش: کاپیتان پرسپولیس در دیدار برابر صبای قم، بستن بازوبند 
این تیم را تحقق رویای زمان کودکی می داند و امیدوار اســت پایان 
فصل با قهرمانی برای آنها به پایان برسد. حسین ماهینی می گوید: 
در بازی با قشقایی البته من از ابتدا کاپیتان نبودم و بعد از مصدومیت 
امید عالیشاه، این وظیفه به من محول شد. اما در خصوص بازوبند باید 
بگویم اصلا نمی توانم واژه ای برای وصــف آن پیدا کنم که حال مرا 
نشان دهد. بازوبندی که بر بازوی بزرگترین و تاریخ سازترین بازیکنان 
پرســپولیس بوده و شــاید اگر در کودکی یک آرزوی محال داشتم 
همین بود. البته سقف آرزوهای من به بازوبند نمی رسید و این واقعا 
جزو آرزوهای محال من بود. حس عجیبی داشتم و خدا را شکر که با 
لطف او و دعای خانواده و تلاش خودم توانستم از موقعیت های سخت 

زندگی عبور کنم و اکنون این افتخار بزرگ نصیب من شود.

کاپیتان افغانستان: برای پول به لیگ 
ایران نیامده ام

فارس: فیصل شایسته، کاپیتان 25ســاله تیم ملی افغانستان که به 
تازگی قرارداد خود را با تیم پیکان به امضا رســاند از انگیزه های خود 
برای تبدیل شدن به بهترین بازیکن این تیم خبر داد. شایسته می گوید: 
لیگ ایران یکی از لیگ های خوب در آسیا است و می خواهم از جمله 
بهترین بازیکنان پیکان باشم. لیگ ایران از لیگ های تایلند و مالزی که 
من در آن حضور داشتم بالاتر و حرفه ای تر است. من بخاطر پول به لیگ 

ایران نیامدم. آمدم که از این لیگ ایران تجربیات خوبی کسب کنم.

زکی پور: فکرش را هم نمی کردم در این 
سن فیکس استقلال شوم

ورزش: مدافع 21ساله اســتقلال که این روزها در ترکیب ثابت آبی 
پوشان دیده می شود، تاکید کرد همیشه کیفیت دیگر بازیکنان جوان 
این تیم را تحسین می کرده اســت. میلاد زکی پور می گوید: قبل از 
اینکه منصوریان جوان ها را هم بازی بدهد، من می گفتم که جوان های 
تیم ما فوق العاده هستند. تیم ما واقعا تیم است. من با بازیکنان دیگر 
رابطه خیلی خوبی دارم. مثلا نورافکن وقتی در زمین است و دریبل می 
خورد، انگار من دریبل خوردم. اگر چند بازی اخیر را نگاه کرده باشید، 
ما نفس تمام تیم ها را گرفتیم. وقتی سال قبل نفت بودم، فکر نمی کردم 
که به این زودی به استقلال بیایم. پیش خودم می گفتم که باید چند 
سال در نفت باشم و بعد به تیم های بزرگتر بروم. به هر حال منصوریان 

توانایی های مرا دید و من هم مدیون او هستم.

هفته بیست و دوم لیگ دسته اول
ادامه ناکامی های خونه به خونه

ورزش: هفته بیست و دوم رقابت های لیگ دسته اول کشور با انجام 
دو بازی آغاز شد که طی آنها تیم های بالانشین سپیدرود و پارس جم 
موفق شدند حریفان خود را با نتیجه مشابه یک بر صفر مغلوب کنند.

در شهر جم، تیم پارس جنوبی میزبان فولاد یزد بود که در این دیدار 
شاگردان مهدی تارتار با یک گل موفق به غلبه بر تیم پایین جدولی 
فولاد یزد شدند. در بابل نیز دربی گیلان و مازندران بین دو تیم مدعی 
ســپیدرود و خونه به خونه با تک گل محمد نزهتی در دقیقه ۷۸ به 

سود سپید رود تمام شد.
برنامه سایر بازی های هفته بیست و دوم به شرح زیر است.

سه شنبه ۱۲ بهمن ۱۳۹۵:
* گل گهر سیرجان - نساجی

* فجر سپاسی - اکسین؛ البرز 
* بادران - راه آهن

* خیبر خرم آباد - آلومینیوم
* ملوان - ایرانجوان

* مس رفسنجان - نفت مسجد سلیمان
* استقلال اهواز - مس کرمان

ضد حمله

سعداوی: اسطوره بودن دلیلی بر انجام هر 
رفتاری نیست

فارس: نعیم سعداوی، سرمربی فولاد خوزستان بعد از حواشی و اتفاقاتی که در دیدار 
تیمش مقابل سیاه جامگان رخ داد از سمت خود استعفا کرد. وی در این مورد گفت: 
استعفای من دو بخش داشت. یک بخش مربوط به اتفاقات مشکوک بازی با سیاه جامگان 
بود. قبلا هم در این زمینه به ما نکاتی را گفته بودند. یک بخش استعفایم هم مربوط به 
مسایل درون خانوادگی و مشکلات موجود بوده است.  سعداوی با اشاره به جنجال پنالتی 
بازی با سیاه جامگان گفت: انتظارم از مسوولان دپارتمان داوری چیز دیگری بود. شبهات 
زیادی ایجاد می شود که با توجه به اهل خراسان بودن مسؤول دپارتمان داوری پاسخ 
مناسبی برای این شبهات داشته باشد.  وی در مورد بحث های مطرح شد با خداداد هم 
گفت: اینکه من الگو و اسطوره بودم همه در جایگاه خودش دارای اهمیت و ارزش است. 

این مسایل نباید باعث شود که ما هر رفتاری را انجام دهیم. 

عزیزی:رحمانی زمان اوج من خاک بازی می کرد
فارس: خداداد عزیزی ، سرمربی سیاه جامگان در مورد حرف های بختیار رحمانی 
گفت: من خیلی بازیکنان را نمی شناسم اما شنیدم آن بازیکن فولاد که قبلا در 
استقلال بود )بختیار رحمانی( حرف هایی زده است. من نباید جواب او را بدهم 
چون بچه محله هایش هم او را نمی شناسند. نعیم سعداوی که مدعی اخلاق مداری 
در فوتبال است و ادعای رفاقت با من می کند و می گوید شاگرد مکتب مایلی کهن 
است، به بازیکنش یادآوری کند زمانی که من در تیم ملی بازی می کردم او در حال 

خاک بازی بود و خاک روی دست هایش می ریخت. 
وی ادامــه داد: فقط یک چیــز را بگویم اگــر بازیکن من راجع به ســعداوی و 
پیشکسوتان و یا هم دوره های من حرفی بزند، او را با لگد از تیمم بیرون می کنم. 
سعداوی یک جا می گوید خداداد اسطوره، الگو و رفیق ماست اما جای دیگر جلوی 

بازیکنش را نمی گیرد. 14
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    مدیرعامل باشــگاه ملوان بندرانزلی گفت: فیفا با ارسال نامه 
ای با درخواست تجدید نظر محکومیت ۳۰۰ هزار دلاری این باشگاه 

درخصوص مطالبات زوران زلاتکوفسکی موافقت کرده است.
    آرش برهانی اعلام کرد: شاید به کلاس مربیگری بروم و بعدها مربی شوم. 

وی افزود : در استقلال چسب زخم هم نبودم چه برسد به باند!
    باشگاه صبای قم با ارسال نامه به فدراسیون فوتبال و سازمان لیگ 
نسبت به عملکرد شاهین حاج بابایی داور بازی این تیم با پرسپولیس 

اعتراض کرد.
    حسن زمانی عضو هیات مدیره باشگاه اســتقلال گفت: باید تا پایان هفته 
منتظر پاسخ فیفا باشیم و امیدوارم بتوانیم خبر خوشحال  کننده ای به هواداران 

استقلال بدهیم.

    نیمی از بلیت های دیدار پرسپولیس - تراکتورسازی به فروش رفت.
    آدام لالانا به عنوان بهترین بازیکن فوتبال سال 2016 تیم ملی انگلستان 

انتخاب شد.
    مدیر برنامه هافبک ایرانی دیناموزاگــرب اعلام کرد: کریمی به 
سپاهان باز نمی گردد و احتمالا پیوستن وی به یک تیم دیگر کروات 

وجود دارد.
   مذاکرات شهباززاده با تراکتور به بن بســت خورد.ظاهرا مشکل سر مدت 

قرار داد بوده است.
   مسوولان باشگاه پرســپولیس ورزشگاه شهید کاظمی را تجهیز 

کردند. اتاق کار برانکو کاملا قرمز است.
   حاتمی، مهاجم تیم فوتبال تراکتورســازی اعتقاد دارد که پرسپولیس از 

بیرون حمایت می شود و می خواهند این تیم را قهرمان کنند.
   کرار جاســم در دیدار هفته نوزدهم لیگ برتر برابر صدمین بازی 

خود در لیگ برتر را با پیراهن تراکتور ســازی در بازی مقابل ماشین 
سازی انجام داد.

   باشگاه پرسپولیس یک روز دیگر برای دریافت ریاضتنامه و جذب مدافع ملی 
پوش تیم فوتبال نیروی هوایی عراق فرصت دارد.

   هیات فوتبال خراسان  رضوی به دلیل کسالت شدید مهدی برادران 

روزهای بدون رئیس را پشت سر می گذارد.
  شنیده می شــود مهدی تاج رئیس فدراســیون فوتبال، قصد دارد طبق 

قراردادی، ساختمان فدراسیون فوتبال به همراه ورزشگاه آزادی را به مدت 10 
یا 15 سال به اسم همراه اول نام گذاری کند.

اوزنیدیس: مذاکرات 
خوبی با مسعود 
شجاعی داشتیم

ورزش: سرمربی تیم پاناتینایکوس از 
پیشرفت مذاکرات با مسعود شجاعی، 
ملی پوش ایرانی تیم پانیونیوس جهت 

پیوســتن به تیمش خبر داد. مارینوس اوزنیدیس می گوید: مذاکرات بسیار 
خوبی با این بازیکن و سایر گزینه ها جهت آمدن به تیم پاناتینایکوس صورت 

گرفته و پیشرفت حاصل شده است.
رســانه های یونانی اعلام کردند باشــگاه پانیونیوس با دریافت 250 
نــی اش را در دو روز آینده صادر  یرا هزار یورو رضایت نامــه بازیکن ا

. می کند

ابهام در قرار گرفتن نام 
انصاری فرد در فهرست 

اروپایی المپیاکوس
ورزش: ســایت گل نیــوز یونــان از 
احتمال قرار نگرفتن نــام ملی پوش 
ایرانی المپیاکوس در فهرست اروپایی 

این تیم خبر داد. پنجره نقل وانتقالات زمســتانی اروپا امروز بسته می شود و 
باشگاه المپیاکوس باید اســامی بازیکنانی را که در لیگ اروپا شرکت خواهند 
کرد به یوفا ارسال کند. کادر فنی تیم المپیاکوس برای قرار گرفتن نام مهاجم 
ایرانی در فهرست اروپایی باید لوکا میلیووگویچ را کنار بگذارد اما بعید به نظر 
می رسد آنها بخواهند با حذف این بازیکن صربستانی نام انصاری فرد را به عنوان 

سهمیه غیر اروپایی وارد فهرست کنند.
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حمیدرضاعرب: کارلوس کی روش آن قدرعصبانی وعصیانگرنیست 
که تصورش را می کنیم. شاید او ظاهری جدی و گاهی خشن داشته 

باشد که این برخواسته از ذات مربیگری است اما این اواخر کی 
روش را جوری تصویر کرده اند که انگار با همه سرجنگ دارد. 
به خصوص در ماجرای اختلاف هایی که با برانکو داشــته، 
شــاید باوربرخی این است که ســرمربی تیم ملی با برانکو 
درعناد و دشمنی است درحالی که وی عمیقا برانکو را قبول 
دارد و حتی در ماجرای پرسپولیسی شدن سروش رفیعی 
نیز او نقش و سهم داشته است. کی روش برخلاف گفته ها به 

سروش رفیعی توصیه کرده بود که اگر می خواهی از تراکتور 
جدا شــوی حتما به تیم برانکو برو چون او مربی با دانشی است 

و می تواند در پیشــرفت فوتبالت به تو کمک کند. ارتباط کارلوس 
کی روش و محیط پیرامونش از وقتی تیره و تار شــد که یکی از نزدیک 

ترین افراد به او همواره کوشیده خارج از حیطه اختیاراتش گام بردارد. وی که حالا 
به مرد در سایه مشهور شده بارها سرخود با بازیکنان تیم ملی تماس گرفته و به آن ها 
گفته است که در پاسخ به انتقاد های برخی مربیان داخلی به سود کی روش مصاحبه 
کنند درحالی که روح سرمربی تیم ملی نیز از این توصیه ها و فشارها بی خبراست و اگر 
کی روش می دانست که یکی از نزدیک ترین افراد به او چنین می کند هرگز اجازه نمی 
داد بازیکنان در راســتای حمایتش مصاحبه کنند. در واقع کی روش باور دارد که این 
مصاحبه ها خواسته خود بازیکنان است غافل از اینکه شخص مورد نظرشب و نیمه شب 
با بازیکنان در تماس اســت و برای حفظ جایگاه خود و ماندن در محیط تیم ملی مدام 

با بازیکنان تماس می گیرد و از قول کی روش حرف هایی می زند که از 
بیخ وبن صحت ندارد.

کی روش چنان در انحصار این شخص قرار گرفته که حتی کمتر 
رسانه ای طی سال های اخیر موفق شده با سرمربی تیم ملی 
مصاحبه اختصاصی داشته باشــد. این شخص درسال های 
گذشته کوشــیده فقط کی روش را به یکی دو رسانه خاص 
مرتبط کند در حالی که شاید اگر کی روش پی به علاقه دیگر 
رســانه ها برای انجام گفت وگوهای اختصاصی و یا ارتباط 
های نزدیک می برد، شاید خود پا پیش می گذاشت تا چنین 
فضای سیاهی ازمیان برود.  شخص مورد نظر، همواره مطالب 
تند و انتقادی که درباره تیم ملی نوشــته می شود را بلافاصله 
برای کی روش نقل می کند و همواره در مقابل نوشته های مثبت و 
کاربردی رســانه های به اصلاح خودش غیر دوست سکوت اختیار کرده 
است. این رویه اما فقط شامل رسانه ها نمی شود. آقای ایکس ازهیچ کوششی برای 
تخریب فضای ذهنی کی روش با مربیان ایرانی هم فرو گذار نبوده و به مجرد آنکه یک 
مربی ایرانی علیه کی روش مصاحبه ای کرده ریزبه ریز مصاحبه ها را برای سرمربی تیم 
ملی نقل کرده است. حال اگر روزهای آغازین حضور کی روش درفوتبال ایران را در ذهن 
تداعی کنیم به وضوح می بینیم که مشــکل کجاست و چرا هر چه از عمر کی روش در 

فوتبال ایران گذشت روابط او با همتایان ایرانی و رسانه ها شکراب شد. 
این فضا هرچه هست باید زودتربرچیده شود و شــخص مهدی تاج، رئیس فدراسیون 

فوتبال لااقل در این مورد باید از خود اقتدار نشان دهد.

خطربزرگ در کمین تیم ملی و فدراسیون فوتبال

کی روش درانحصار مرد  سایه

ورزشـــی

معجزه صادق، معرکه ساسان!
رســول بهروش: یکي از داســتان هاي عجیب فوتبال ایــران در لیگ 
شانزدهم، ماجراي پرسپولیسي شدن ساســان انصاري بود. ستاره فصل 
گذشته فولاد خوزستان ابتداي لیگ امسال پیراهن پرسپولیس را پوشید 
و به شیوه هاي مختلف ذوق زدگي اش از این مســاله را ابراز کرد. ساسان 
بلافاصله بعد از عقد قراردادش رو به دوربین عکاس ها عدد »شش« را نشان 
داد و پس از آن تصویري از کودکي خودش با پیراهن پرسپولیس را در فضاي 
مجازي به انتشار رساند. با این همه اما، تب تند انصاري خیلي زود سرد شد. 
او تنها 20روز بعد از شروع مسابقات ساکش را جمع کرد به فولاد برگشت 
تا یک بار دیگر در جایگاه ســال قبل و ســال هاي قبل ترش قرار بگیرد. از 
قضا ساسان در بازگشت به فولاد خیلي هم طوفاني شروع کرد و در همان 
10بازي اول 12گل زد، اما طبیعي بود بعد از فروکش کردن احساسات و 
هیجان اولیه، روند کاري او هم عادي شود. حالا به همان روزها رسیده ایم؛ 
پنج هفته است که ساســان گل نمي زند و پنج هفته است که تیم سابق او 

پرسپولیس، پشت سر هم پیروز مي شود!
حرف بر سر این نیست که انصاري بازیکن کوچکي است یا فولاد باشگاه 
بزرگي نیســت، همانطور که با وجود شرایط ایده آل امروز پرسپولیس، 
کماکان هیچکس نمي تواند تضمین کند که سرخپوشان قهرمان لیگ 
شانزدهم خواهند شد. تمام مطلب حول این محور است که چرا وقتي 
ساسان انصاري تصمیم گرفت به مرحله جدیدي از زندگي حرفه اي اش 
ورود کند، گنجایــش روحي اش را افزایش نداد تا فقــط با چهار هفته 
نیمکت نشیني از میدان به در نشــود؟ آیا او انتطار داشت از همان روز 
اول در پرســپولیس هم مثل فولاد »آقایي« کند و به یک شــاه مهره 
تبدیل شود؟ ساســان انصاري در یک انتخاب تاریخي، تصمیم گرفت 
به جاي آنکه بازیکن متوسط یک تیم بزرگ باشــد، به خانه برگردد و 
دوباره تبدیل به بازیکن بزرگ یک تیم متوسط بشود. او نشان داد سقف 
فوتبالي اش جایي حوالي باشــگاه محترم فولاد است؛ آنجا که مي تواند 
یک قدم جلوتــر از همه بازیکنان بایســتد و یا قیافه حــق به جانب از 

کناره گیري تیمش از لیگ برتر سخن بگوید!
ساســان انصاري امروز مي تواند به یکي مثل صــادق محرمي نگاه کند؛ 
بازیکني که یک نیم فصل فقط تمرین کرد تا حالا براي ســومین مسابقه 
متوالي در ترکیب ثابت سرخ ها به میدان برود و چشم ها را خیره کند. او مزد 
بردباري اش را گرفت و همین شنبه گذشته توانست دوشادوش ستاره هاي 
اسمي پرسپولیس در شــادي ایسلندي شــرکت کند؛ درست در همان 
لحظاتي که ساسان در اهواز به خونخواهي یک پنالتي غلط ، در میکس زون 

معرکه گرفته بود!

یادداشت

پرسپولیس خواهان جذب روزبه 
چشمی شد

تسنیم: روزبه چشــمی به دلیل محرومیــت استقلال از 
نقل و انتقالات نمی توانــد برای این تیم بــازی کند و در 
بلاتکلیفی به سر می برد. دیروز از طرف باشگاه پرسپولیس 
با مدیربرنامه های این بازیکن تماس گرفته شد و آنها به طور 
رسمی خواهان جذب هافبک تیم استقلال شدند. چشمی 
از مسوولان باشگاه اســتقلال ناراحت است که چرا نام او را 
ابتدای فصل از لیست خارج کرده اند که اکنون نتواند برای 
استقلال بازی کند. مدیربرنامه های چشمی در گفت وگو با 

تسنیم این خبر را تایید کرد.

مدیر برنامه جباروف : فکر این 
روزها را نکرده بودیم 

فاطمه صمدی: اگر چه صحبت از رفتن جباروف است 
و پیشنهاداتی که دارد اما مدیر برنامه او در شرایط فعلی 
این خبر ها یا شایعات را تکذیب می کند .احمد پور مدیر 
برنامه بازیکن ازبک استقلال در گفت و گویی با قدس در 

این باره صحبت کرد : 
*شــنیده ایم جباروف احتمالا به اســتقلال 

خوزستان می رود ؟ 
نه هنوز صحبتی در این باره نشده است .

*تراکتور چه ؟ 
جبــاروف الان از چند تیم پیشــنهاد دارد اما او بازیکن 

استقلال است و فعلا در خدمت این تیم .
*خب تکلیفش چه می شود ؟ 

هنوز فکر این مساله را نکرده ایم ، همان طور که فکر هم 
نمی کردیم این اتفاقات بیافتد .

* جباروف از این شرایط ناراضی نیست ؟ 
نه او الان مشــکلی ندارد .پول خود را از استقلال گرفته 
و از شــرایط تیم هم راضی است اما باید ببینیم وضعیت 

چه می شود .



گزارشی از اردوی تیم ملی سابر ایران

شمشیر تیز شمشیربازان برای تاریخ سازی در ایتالیا
 شمشــیربازی  ورزش  چنــد روز دیگــر باید در 
مســابقات جایزه بزرگ جهانی در پادوا ایتالیا به میدان 
بروند و و دوباره برای ایران افتخار آفرینی کنند، از همان 
افتخارآفرینی هایی کــه ورزش ایران، آســیا و جهان را 
حیرت زده کرده است. آنقدر با شور، اشتیاق و انگیزه بالا 
تمرین می کنند که چیزی در برابر آنها نمی تواند مقاومت 
کند؛ صحبت از شمشــیربازان پرافتخار کشورمان است. 
همان هایی که در المپیک با درخشــش فوق العاده همه 

را تا نیمه های شب پای گیرنده ها میخکوب کرده بودند.
آنچنان امکاناتی ندارند که در حد نام و شــان قهرمانان 
جهان باشد، اما این دلیلی نمی شود تا انگیزه آنها کم شود، 
ظاهرا هر چقدر رسیدگی به آنها کمتر باشد، بیشتر برای 

سربلند کردن نام ایران مصمم تر می شوند.
روزهای آخر اردو برای رفتن به مســابقات اســت. در 
یک روز سرد زمســتانی در اردو حضور پیدا می کنیم. 
در کنار نفراتی چون، عابدینــی، پاکدامن، باهر، چند 
شمشــیرباز جوان هم از تیم ملی جوانان حضور دارند، 
آنطور که فخری سرمربی تیم ملی می گوید این جوانان 
آینده ورزش شمشیربازی اســلحه سابر هستند و امید 
زیادی به آنها دارد و تلاش می کند در آینده یکی مانند 

عابدینی یا پاکدامن از آنها بسازد.
در دو پیست با یکدیگر مبارزه و تمرین می کنند. داور هم 
از خودشان اســت و نوبت به نوبت تعویض می کنند و در 
مواقعی هم که مشــکل وجود دارد پیمان فخری، علاوه 
بر اینکه سرمربی تیم ملی است به عنوان داور بین المللی 

کمک و راهنمایی شان می کند.
محمد رهبری یکی از نفراتــی که باید بــه ایتالیا برود، 
سرمای شدیدی خورده است و با لباس شخصی در تمرین 

حضور دارد.
هنگامی کــه جوانــان برای بــازی روی پســت قرار 
می گرفتنــد، عابدینی بــه دقت بازی آنهــا را زیر نظر 
داشت و اشتباهات شان را به عنوان یک مربی با تجربه 
گوشــزد می کرد. تمرین بــرای جوانــان در کنار نفر 
چهارم المپیــک و قهرمان جهــان طبیعتا حس خوب 

همراه با یادگیری فراوان دارد و این را می شود از نحوه 
عملکردشان فهمید.

پس از اینکه عابدینی و پاکدامن چند بازی با نفرات دیگر 
انجام دادند، نوبت بــه مبارزه با یکدیگر رســید. فخری 
به شــوخی و طعنه جملاتی را خطاب به پاکدامن برای 

شکست دادن جوانترها می گفت.
مســابقه دو بازیکن کاملا نزدیک بود و همه اردونشینان 
هم تماشاگر آن شده بودند. مبارزه آنها نکات زیادی برای 

جوانترها داشــت و اشکالات هم توســط فخری گوشزد 
می شد.

تمرین به دقایق آخر رسیده بود و سرمربی تیم ملی هم به 
نوعی پایان تمرین را اعلام کرده بود، اما عابدینی ظاهرا در 

دقایق پایانی گرمتر شده بود. 
بی دلیل نیســت او در المپیک تا یــک قدمی مدال 
می رود، همــه تمرین را بــه پایان رســانده اند،  اما 
خونریزی پا هم مانع از خاتمه کارش نمی شــود و تا 

پایان مسابقه ادامه می دهد.
آنطور کــه فخری می گویــد در مســابقات ایتالیا کار 

سختی مقابل تیم های مجارستان و روسیه دارند.
 تاکنون این دو تیم را شکســت نداده اند و می خواهند 
دوباره تاریخ سازی کنند. ســرمربی تیم که از آمادگی 
بالای ملی پوشــان صحبت می کند و امیدمان را برای 
موفقیت دوباره تیم ملی بیشتر می کند و با همین امید 

اردو را ترک می کنیم...

داورزنی: تمام تلاشم را برای حضور 
والیبال در المپیک 2020 می کنم

مهر: سرپرست فدراسیون والیبال با بیان اینکه نهایتا تا هفته آینده 
سرمربی تیم ملی مشخص می شــود، گفت: در مدت قانونی تکلیف 

مسوول جدید فدراسیون نیز مشخص خواهد شد.
داورزنی گفت: طبیعتا نخواهیم گذاشت این نهالی که در فدراسیون 
والیبال کاشته شده و زحمات زیادی نیز برای آن چه در دوران مدیریت 

بنده و چه قبل از آن کشیده شده است، آسیب ببیند.
وی ادامه داد: ما ظرف این هفته یا نهایتاً اوایل هفته آینده در هیات 
رئیسه فدراسیون والیبال ، تکلیف سرمربی تیم ملی را قطعاً مشخص 
خواهیم کرد.  برنامه های فدراســیون طبق روندی که ترسیم شده، 
کاملا منظم و مشخص پیش می رود و مسابقات متعدد، اردوهای تیم 
های ملی بانوان و آقایان و سایر فعالیتها و اقدامات طبق روال عادی 
پیش می رود. وی عنوان کرد: خوشبختانه مسیر والیبال کاملًا تعریف 
شده است و همه رده ها کار خودشــان را به خوبی انجام می دهند و 
ساختار فدراسیون به گونه ای است که قائل به شخص نیست و ما نیز 
در مدت قانونی که در اختیار داریم تکلیف مسؤول جدید فدراسیون 
را هم مشخص خواهیم کرد، تا آن زمان سعی می کنیم هیچ لطمه ای 

به  کار فدراسیون وارد نشود.
داورزنی با اشاره به مسوولیت هایی که در فدراسیون جهانی و آسیایی 
والیبال دارد، گفت: ســعی می کنیم، در مواقعی که لازم است ورود 
کرده و از حق والیبال ایران دفاع کنیم و امیدوارم مسیری که والیبال 
با زحمت زیادی طی کرده و به جایگاه خوبی رسیده است را به توانیم 

با حمایت و دقت بیشتری پیش ببریم .
وی ادامه داد: همانگونه که به مردم قول داده ام تمام تلاشــم را برای 
رسیدن به آرمان ها و اهداف والیبال در المپیک ۲۰۲۰ خواهم کرد 
و از اینجا به جامعه والیبال و مردم عزیز مــی گویم در مورد والیبال 

نگرانی نداشته باشند.

حمایت کارخانه از مربیان ایرانی 
فارس: کارخانه، ســرمربی تیم والیبال بانک ســرمایه درخصوص 
اظهارات استویچف پس از بازدید از تمرینات چند تیم باشگاهی ایران 
مبنی بر اینکه آفت یک تیم باشگاهی این است مربی اش با کت و شلوار 
در تمرینات حضور پیدا کند، گفت: در لیگ ایران که این اتفاقات رخ 
نمی دهد و نمی دانم چرا استویچف این حرف را زده است. اگر والیبال 

ایران پیشرفت کرده است به کمک همین مربیان ایرانی است.

فرار وزنه برداری بلغارستان از پرداخت 
جریمه

ایســنا:  دادگاه عالی ورزش دوباره جریمه 5۰۰ هــزار دلاری که 
فدراســیون جهانی وزنه برداری برای بلغارستان درنظر گرفته بود را 
رد کرد.  تست دوپینگ 11 وزنه بردار بلغارستانی دو هفته قبل از آغاز 
مسابقات قهرمانی اروپا۲۰15 اعلام شد. بلغارستان پس از این اتفاق از 
سوی فدراسیون جهانی وزنه برداری مبلغ 5۰۰ هزار دلار جریمه شد 
و  بازی های المپیک ریو را نیز از دست داد. پس از شکایت وزنه برداری 
بلغارستان به دادگاه عالی ورزش، در ژانویه سال CAS  ۲۰16 اعلام 

کرد بلغارستان مجبور به پرداخت جریمه نیست.

فرانسه قهرمان هندبال جهان شد
ورزش:  بیست و پنجمین دوره مســابقات هندبال قهرمانی مردان 
جهان که از بیســت و دوم دی ماه با حضور ۲۴ تیــم برتر جهان در 
فرانسه در جریان بود، با برتری فرانسه در دیدار فینال بر  نروژ به کار 

خود پایان داد.
رده بندی نهایی تیم ها در این رقابت ها به شرح زیر است:

1- فرانسه ۲- نروژ ۳- اسلونی ۴- کرواسی 5- اسپانیا

نتایج ووشو قهرمانی کشور
مهر: مرحله اول رقابت های انتخابی تیم ملی ووشو با برتری تالوکارانی 
از اصفهان، خراسان رضوی و زنجان در سالن شهید دستغیب شیراز 
آغاز شد. در این دوره از مســابقات 6۰۰ ووشوکار در دو بخش تالو و 
ساندا و در سه رده ســنی نونهالان، نوجوانان و جوانان به رقابت می 
پردازند. در روز نخست، 1۰6 مبارزه ساندا در اوزان مختلف نوجوانان 
و جوانان انجام شــد. همچنین در بخش تالو، پنــج فرم در رده های 
سنی مخلف اجرا شد که تیم اصفهان با کسب سه مدال طلا، بهترین 
عملکرد را داشت و زنجان و خراســان رضوی دیگر مدال های طلا را 

تصاحب کردند.

دومین گزینه سرمربیگری تیم ملی 
والیبال آمد

ورزش: ایگور کولاکوویچ، گزینه صربستانی هدایت تیم ملی والیبال 
ایران بــرای مذاکره با فدراســیون والیبال وارد تهران شــد. گزینه 
صربســتانی هدایت تیم ملی والیبال ایران در مدت حضور خود در 
تهران ضمن گفتگو با مسوولان فدراســیون، بازدیدی از امکانات و 
زیرســاخت های والیبال ایران خواهد داشــت و روز چهارشنبه 1۳ 
بهمن ماه نیز تماشــاگر برخی دیدارهای هفته پایانی دور مقدماتی 

لیگ برتر خواهد بود.

خبر

اسپانیا - لالیگا
بتیــس 1 ............................................................ 1 بارســلونا
اســپانیول ۳ ............................................................ 1 ســویا
بیلبائــو ۲ ............................................................ 1 خیخــون
رئال مادرید ۳ ............................................................ ۰ رئال سوســیداد

ایتالیا - سری آ
تورینــو 1 ............................................................ 1 آتالانتــا
ســامپدوریا ۳ ............................................................ ۲ آاس رم
اودینــزه ۲ ............................................................ 1 آث میــلان
ساســولو ۰ ............................................................ ۲ یوونتــوس
کروتونــه ۴ ............................................................ 1 امپولــی
کالیــاری 1 ............................................................ 1 بلونیــا
فیورنتینــا ۳ ............................................................ ۳ جنــوا
ناپولــی 1 ............................................................ 1 پالرمــو

آلمان - بوندسلیگا
فرایبــورگ ۲ ............................................................ 1 هرتابرلیــن
ماینتــس 1 ............................................................ 1 دورتمونــد

میز نتایج
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بکهام: یونایتد بدون 
اینکه بدانم می خواست 

من را به بارسا بفروشد
دیلی میل: فوق ســتاره سابق باشگاه 
منچســتریونایتد با یــادآوری آخرین 
روزهای حضورش در جمع شــیاطین 

سرخ از تصمیم باشگاه یونایتد برای فروشش به بارسا خبر داد. دیوید بکهام می گوید: 
من به خاطر مشکلات پیش آمده در یونایتد قصد گرفتن انتقام نداشتم فقط ناراحت 
و خشمگین بودم که در بعضی از بازی های خاص کنار گذاشته شدم، اما نمی خواستم 
یونایتد را ترک کنم. اما زمانی که با ویکتوریا به آمریکا ســفر کرده بودیم یکی از 
دوستانم زنگ زد و گفت یونایتد با بارسا برای فروش تو به توافق رسیده است. من فقط 
می خواستم اگر از یونایتد جدا شدم به رئال بروم و انقدر ناراحت بودم که بعد از ترک 

اولدترافورد سه سال بازی های یونایتد را تماشا نکردم.

دیمیتری پایت رسما 
به مارسی بازگشت

ورزش: ستاره فرانسوی وست هم بعد 
از چند روز کش وقوس بالاخره موفق 
شد خواســته خود را عملی کرده و به 
مارسی بپیوندد. با اینکه باشگاه لندنی 

اصرار می کرد که زیر ۳۰میلیون پوند نمی گذارد پایت به مارسی بازگردد اما در 
نهایت با ۲5میلیون پوند راضی شد تا پایت از وست هم جدا شود. سالیوان مدیر 
وست هم، از قصد خود برای نفروختن این بازیکن به هر قیمتی خبر داد اما تاکید 
کرد سرمربی و بازیکنان دیگر تیم می خواستند پایت که به تازگی قرارداد 5ساله 
امضا کرده بود، دیگر در بین آن ها نباشد. وست هم بیش از ۳هفته حقوق پایت 

معادل 5۰۰هزار پوند را در ماه ژانویه برای دادن رضایتنامه، از او پس گرفت.

ونگر: نیازی به بنزما 
ندارم

اسکای اسپورتس: سرمربی آرسنال 
تاکید کرد او و تیمش نیازی به خرید 
کریم بنزمــا و هیچ مهاجــم دیگری 
ندارد. آرسن ونگر می گوید: صحبت ها 

پیرامون بنزما و آرسنال شنیده می شود، چون او فرانسوی است و شایعاتی مبنی 
بر خروج او از مادرید مطرح است.

 اما ما هیچ احتیاجی بــه خرید مهاجم نداریم. ما ترکیب بســیار خوبی 
داریم و در هیچ قســمتی نیاز به خرید نخواهیم داشــت. معتقدم از نظر 
کمیت و کیفیت بازیکنان، ما کاملا آنچیزی که نیاز هســت را در اختیار 

داریم.

به دنبال موفقیت خیره کننده در ملبورن

»فدرر« در کنار »پله« ، »لوئیز« و »فلپس«
دلارام عظیمی: پیــروزی راجر فدرر در ملبورن 
که هجدهمین عنــوان قهرمانی او در رقابت های  
گرنداسلم بود، یادآور حماسه های مهم بزرگترین 
قهرمانــان تاریــخ ورزش جهان نظیر ســومین 
قهرمانی جام جهانی پله با تیم ملی برزیل، آخرین 
طلای کارل لوئیز در رقابت های المپیک، حماسه 
آفرینی مایکل فلپس در رقابــت های المپیک و 
جهانی و سه گانه های مایکل جوردن با شیکاگو 
بولز بود. او در ۳5 ســالگی و تقریبا 1۴ سال بعد 
از اولین عنــوان قهرمانــی اش در ویمبلدون، در 
استرالیا تاریخ سازی کرد. حالا دیگر تنها قهرمانی 
تاریخی در ســال ۲۰۰9 در رولن گاروس و هفت 
عنوان قهرمانی در ویمبلدون نیســت که تنیسور 
سوئیسی را به یکی از افســانه های جاودانه تاریخ 
ورزش جهــان تبدیل می کننــد. از امروز بزرگ 
ترین حماســه آفرینی او قهرمانی در اوپن ۲۰17 
استرالیاست که در ۳5 ســالگی و بعد از یک نبرد 
نفس گیر در پنج ســت مقابل رافائل نادال و بعد 
از تحمل ماراتن های نفس گیری مقابل واورینکا 
و نیشیکوری و بعد از شش ماه دوری از تنیس به 

منظور بهبود زانوی مصدومش حاصل شد. 
فدرر در فینال ملبورن درست وقتی که هیچکس 
حتی تصور نمی کرد او شانسی برای پیروزی برابر 
نادال داشته باشد، پنج گیم بی نظیر با ضربات خارق 
العاده را پشت سر گذاشت. سرویس های غیرقابل 
مهار، بک هند و فورهندهای استثنایی او برای نادال 
که در یک قدمی پیروزی ایســتاده بود، به کابوس 
تبدیل شدند. برای فدرر این انتقام فینال دراماتیک 
سال ۲۰۰9 در ملبورن پارک بود. اشک های شوق 
و غیرقابل کنترل فدرر همه را به نوعی یاد شکست 
دردناک ســال قبل او در ویمبلدون می انداختند. 
پیروزی او از این جهت اهمیت بیشتری پیدا کرد 
که از سال ۲۰۰7 تاکنون نتوانسته بود نادال را در 

یک فینال گرنداسلم مغلوب کند.  
حالا قهرمانی دوباره در استرالیا 1۳ سال بعد از اولین 
قهرمانی در ملبورن و تقریبا 1۴ ســال بعد از اولین 
قهرمانی گرنداسلم در ویمبلدون ۲۰۰۳ ، حماسه ای 
بزرگ تر از 19 سالی اســت که بین اولین و آخرین 
قهرمانی کن روزول در استرالیا در فاصله 195۳ تا 
197۲ سپری شد. بازگشــت فدرر و نادال به سطح 

بالای قبلی ، بهترین اتفاق ممکن برای تنیس مدرن 
بود. حرف هایی که دو اسطوره دیرینه تنیس جهان 
بعد از بازی رد و بدل کردند، حاکی از احترام پایداری 
است که همیشه میان آنجا برقرار بوده و شاید خیلی 
بیشتر از هر رقابتی در زمین تنیس میان آنها ارزش 
داشته باشد. شاید هواداران تنیس دیگر هرگز آنها 

را در یک فینال گرنداسلم نبینند، اما آنچه آنها در 
این سالها ، از ســال ۲۰۰6 تا امروز به دنیای تنیس 
بخشیده اند، بزرگ ترین گنجینه و میراثی است که 
برای نسل های آتی این ورزش باقی خواهند گذاشت. 

باشگاه ستاره ها
قهرمانــی فدرر حــالا او را در کنار بــزرگ ترین 

ورزشکاران تمام ادوار تاریخ قرار داده است. درست 
مثل زمانی که پله با سلســائو برای سومین بار در 
ســال 197۰ قهرمان جام جهان شد. یا زمانی که 
جینو بارتالی در سال 19۴8 و 1۰ سال بعد از اولین 
قهرمانی اش در توردوفرانس جام قهرمانی را بالای 
ســر برد یا چهار طلای پیاپی ال اورتر در پرتاب 
دیســک و کارل لوئیز در پرش طول در المپیک 
و سومین قهرمانی نیکی لودا در جام جهانی سال 
198۴ بعــد از درام نوربرگرینگ، حماســه های 
تمام نشدنی مایکل فلپس و دو »سه گانه« مایکل 
جوردن با شــیکاگو بولز، سه جام قهرمانی محمد 
علی در رقابتهای ســنگین وزن بوکس، شکست 
ناپذیری ادوین موســس در چهارصدمتر با مانع 
و اوســین بولت در رقابتهای سرعت، امپراطوری 
بی پایان تایگــروودز و جک نیــکلاس در گلف؛ 
حتی چهار قهرمانی بیون بــورگ در ویمبلدون و 
9 عنوان قهرمانی رافا نــادال در رولن گاروس هم 
درمیان این حماسه ها به چشم می خورند. اما فدرر 
در این ورزش کماکان بی همتاست و چه بسا که 

حماسه های دیگری هم در راه باشند.
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قانون 
ترامپ  دردسر 

بسکتبالیست های آمریکایی شاغل 
در ایران

ایسنا : بازیکنان آمریکایی که با تیم های بسکتبال ایرانی قرارداد داشتند و از 
کشور خارج شده اند به احتمال زیاد نمی توانند به ایران بازگردند. دونالد ترامپ 

رییس جمهور جدید آمریکا با شروع به کارش قانونی جدید را تصویب کرد که طبق 
آن ورود مردم هفت کشور به آمریکا را محدود کرد که نام شهروندان ایرانی نیز در آن میان 
بود. پس از این رفتار خصمانه و نادرست وزارت امور خارجه ایران نیز طی بیانیه ای اعلام 
کرد که با تمام احترامی که نسبت به مردم آمریکا دارد برای حفظ شان مردم ایران تصمیم 
به اجرای اصل عمل متقابل دارد. با این اتفاق بسکتبالیست های آمریکایی که در ایران 
شاغل بودند و به دلیل تعطیلات لیگ از کشورمان خارج شده اند به احتمال زیاد نمی 
توانند وارد کشور شوند و قرارداد و دستمزدشان را از دست می دهند تا ورزشکاران 

خود آمریکا از جمله قربانیان اول قانون رییس جمهور خود باشند. هم اکنون 
جوزف جونز و جان ادوارد پرینس دو بسکتبالیست آمریکایی دانشگاه 

آزاد هستند که از کشور خارج شده اند و مدیربرنامه هایشان از 
وضعیت جدید ابراز نگرانی کرده چرا که به احتمال زیاد 

آنها نمی توانند دوباره به ایران بازگردند.

داورزنی 
در شطرنج جهان هم 

پست گرفت
تسنیم : رئیس فدراسیون شطرنج از حضور محمدرضا داورزنی در 

پست ریاست ستاد عالی برگزاری مسابقات قهرمانی زنان جهان در تهران 
خبر داد.  مهرداد پهلوان زاده رئیس فدراسیون شطرنج ، در خصوص دیدار  
با محمدرضا داورزنی معاون توسعه ورزش قهرمانی و حرفه ای وزارت ورزش 
و جوانان اظهار داشت: محور اصلی این دیدار در خصوص برگزاری مسابقات 
شطرنج قهرمانی زنان جهان بود تا بتوانیم در خصوص مسایل مختلف پس 
از تغییرات صورت گرفته در وزارت ورزش صحبت کنیم. رئیس فدراسیون 
شطرنج درخصوص ریاست ستاد برگزاری این مسابقات گفت: پیش 

از این نصرالله سجادی این مسوولیت را برعهده داشت. ما پس از 
تغییراتی که صورت گرفت صحبت هایی را داشتیم و مقرر 

شد داورزنی به عنوان رئیس ستاد عالی مسابقات 
قهرمانی زنان جهان حضور داشــته 

باشد.

مقانلو: 
به پیشنهادات بیرون از 

ایران فکر می کنم
تسنیم : سرمربی پیشین تیم ملی تکواندو گفت: در این چند 

سال تجربیات خوبی را بدست آوردم، به همین دلیل به پیشنهادات 
خارجی نیز فکر می کنم.

وی گفت: در طول این ســال ها تجربیات خوبی را بدست آوردم و به هر 
صورت باید از این تجربیات استفاده کنم. پیشنهادات خارجی خوبی دارم و 
به آنها فکر می کنم. البته شرایط و امکاناتی که در اختیارم خواهد بود نیز 

در تصمیم گیری ام قطعا تاثیرگذار خواهد بود.
وی ادامه داد: فعلا در تهران مشغول برگزاری استاژهای آموزشی 

هستم و بعدا این استاژها را در نقاط دیگر کشور نیز خواهم 
داشت. البته این برنامه ها شــخصی است و به هیچ 

وجهه به سازمانی مرتبط نیست. 

پیج گرد     ی

بعد از اینکه طرفداران پیج اینستاگرام علی دایی، به 2
عنوان اولین شخصیت ورزشــی از مرز دو میلیون نفر 
گذشت، او با انتشار پستی ویژه از طرفدارانش تشکر کرد.

سامی خدیرا هافبک یوونتوس بعد از گلزنی در مقابل 
ساسولو این سه امتیاز کسب شده توسط بانوی پیر را 

»سه امتیاز بزرگ« در راه قهرمانی این تیم لقب داد.

محسن خلیلی مربی کنونی تیم نفت با چاپ عکسی از خود در 
زمان پرسپولیس می گوید: »ساده زندگی کن اما ساده عبور 

نکن از دنیایی که تنها یکبار تجربه اش می کنی!«

باستین شوان اشتایگر در اولین شروع خود در ترکیب 
یونایتد بعد از یک سال، و بعد از گلزنی در مقابل ویگان، از 

حمایت فوق العاده تماشاگران از او، تشکر کرد.



واعظــى   رهــا  زندگــى/   
با پيشرفت فناورى و توسعه ابزارهاى 
آن، شــيوه ارايه بسيارى از خدمات 
تغيير كرد. تلويزيون نيز كه به عنوان ســامانه اى 
ارتباطى براى پخش و دريافت تصاوير متحرك و 
صداها از مسافتى دور به شمار مى رفت، تحت تأثير 
اين پيشرفت ها قرار گرفت و نحوه ارايه برنامه هاى 

آن روز به روز تغيير كرد و بهبود يافت.

 فناورى تلويزيون
فناورى تلويزيون ها، در هر مقطعى از زمان، وابسته 
به يك منبع تصوير، منبع صدا، فرستنده، نمايشگر 
و سيســتمى صوتى براى تبديل ســيگنال هاى 
الكتريكى به امواج صدا مى باشــد. همچنين در 
تلويزيون ها، سيستم هاى كاربردى مختلفى وجود 
دارد كه تجهيزات مرتبط با انتخاب منابع تصويرى، 
درج سيگنال هاى ويديويى ضبط شده، همزمان 
كردن سيگنال هاى منابع مختلف و توليد تصاوير 
مســتقيم با رايانه براى معرفى اطلاعات ايستگاه 

پخش را شامل مى شوند.
تصاوير متحرك تلويزيونى ضد نور، نخستين بار 
در سال 1925 توسط يك دانشمند اسكاتلندى 
منتقل شــد. اين دانشمند اسكاتلندى كه «جان 
لوگى برد» نام داشــت، در سال 1928 توانست 
تلويزيون هاى رنگى مكانيكى را براى مشــاهده 

برنامه ها به صورت رنگى به جهان عرضه كند.
پس از آن در سال 1983، نخستين تلويزيون هاى 
رنگــى داراى فنــاورى پردازش ســيگنال هاى 

ديجيتال مجتمع به بازار عرضه شــد و در ژانويه 
ســال 2013، ال جــى الكترونيكس نخســتين 
تلويزيون تجارى بر پايه ديود گسيل نور ارگانيك 

(OLED) را روانه بازار كرد.

 برنامه هاى تلويزيونى
از سال 1940، يعنى زمان راه اندازى تلويزيون هاى 
تجــارى در آمريكا، كاربرد تلويزيون در تجارت و 
سرگرمى بيشتر مورد توجه قرار گرفت. از همان 
زمان، تبليغات و تهيه و توليد برنامه هاى تلويزيونى 

رونق گرفت و توسعه يافت.
در اوايل همه گير شــدن تلويزيون، اين اختراع 

يك رســانه گروهى كوتاه مدت بود و برنامه هاى 
تلويزيونى مشخصى در ليست بينندگان تلويزيون 
قرار داشــت، اما با پيشرفت فناورى هاى ضبط و 
پخش برنامه ها و توســعه برنامه سازى هوشمند 
تلويزيونــى، اين فناورى به جزو مهمى از زندگى 
مردم تبديل شد. تا آنجا كه هر فرد، در هر زمان و 
مكان مى تواند برنامه مورد نظر خود را تماشا كند 

و از آن لذت ببرد.

 تلويزيون تعاملى
هر چه فناورى در كنار اينترنت توسعه بيش ترى 
يافت، تلويزيون نيز به ســمت هوشمند تر شدن، 

ســوق پيدا كرد. پس از گسترش تلويزيون هاى 
هوشمندى كه اساس آن ها، پخش برنامه براساس 
علاقه و خواســت مخاطب بــود، تلويزيون هاى 

تعاملى رونق گرفت.
تلويزيون هــاى تعاملى، يكى از ســرويس هاى 
تلويزيون پروتكل اينترنت هستند، كه مخاطبان 
آن مى توانند با خريدارى و اتصال يك ست تاپ 
باكس به دستگاه تلويزيون خود و پرداخت حق 
اشــتراك ماهانه، از خدماتى مانند دسترسى به 
آرشيو فيلم ها و سريال ها، موسيقى، پخش زنده، 
خريد اينترنتى، بازى آنلاين، بانك آنلاين و موارد 
ديگرى كــه در عصر فناورى مورد نياز اســت، 

بهره مند شوند.
در ســال 1994 بخش خبرى شــركت پخش 
آمريكايى ABC به عنوان اولين برنامه تلويزيونى 
برروى اينترنت پخش شــد و براى پخش آن از 

نرم افزار ويديو كنفرانس استفاده شد.
در ژانويــه 1998 شــركت راديــوى اينترنتى 
AudioNet اوليــن برنامه هــاى تلويزيونــى 
خود را با اســتفاده از اينترنت بر روى تلويزيون 
WFAA–TV پخــش كرد. در ســال 2005 
نيز، mariposaHD، به عنوان اولين سرويس 
دهنده خدمات تلويزيون تعاملــى، تصاوير را در 

فرمت HDTV به خانه هاى كاربران برد.

 گسترش و توسعه تلويزيون تعاملى
آن طور كه به نظر مى رســد، وجود سريال هاى 
تلويزيونى كه هزينه هاى خود را از طريق تبليغات 
تأمين مى كنند، يكى از دلايل گسترش و توسعه 
تلويزيون هاى تعاملى هستند. همچنين از آنجا كه 
در تلويزيون هاى تعاملى از استانداردهاى پروتكل 
اينترنت استفاده مى شــود، كاربران مى توانند با 
پرداخت هزينه كمترى برنامه هاى مورد علاقه خود 
را تماشا  كنند. اســتفاده از جعبه هاى با قابليت 

تنظيم به همــراه اتصالات اينترنت با پهناى باند 
وسيع، تصاوير با كيفيت تر و سرعت بيشترى را به 
خانه ها مى آورد. علاوه بر اين ها، در تلويزيون هاى 
تعاملى بر روى شــبكه هاى ارتقا يافته، استفاده 
از چند كانــال تلويزيونى به صورت همزمان و با 

كيفيت بالا ممكن خواهد بود.

 تلويزيون تعاملى در ايران
هر چند فناورى تلويزيــون تعاملى اينترنتى در 
دنيا موضوع چندان جديدى نيست و بسيارى از 
كشورهاى پيشرفته و در حال توسعه چند سالى 
اســت كه از آن بهره مى گيرند، اما راه اندازى اين 
سيستم در كشور ما از سال 1380 آغاز شد و براى 
آنكه شركت هاى خصوصى بتوانند مجوزهاى لازم 

را دريافت كنند، زمان زيادى صرف شد.
در حال حاضر با توجه به توســعه شــبكه هاى 
اينترنتــى ايــران، ارايه ســرويس هاى تصويرى 
مناســب و با كيفيت تضمين شده براى توسعه 
زيرساخت هاى تلويزيون هاى تعاملى امكان پذير 
شده است. اما محدوديتى كه همچنان براى توسعه 
سيستم تلويزيون هاى تعاملى در كشور وجود دارد، 
به استقلال سازمان هاى مربوط به توليد محتوا از 

سازمان هاى متولى شبكه زيرساخت بازمى گردد.
اما خبر خوب آن است كه بتازگى، شركت ايرانسل 
پروانه راه اندازى تلويزيون تعاملى را از صداوسيما 
دريافت كــرده و در آينــده اى نزديك بــا ارايه 
اپليكيشن تلويزيون تعاملى، مجموعه گسترده اى 
از محتــواى صوتى و تصويرى، اعم از پخش زنده 
و آرشــيو برنامه هاى صداوسيما، شبكه نمايش 
خانگى، پخش آنلاين برنامه هاى فرهنگى، هنرى 
و ديگر موارد مشــابه را در اختيار مخاطبان خود 
قرار خواهد داد. اين سرويس بزودى، با نام تجارى 
لنز (Lenz) براى افرادى كه به اينترنت پرسرعت 

دسترسى دارند، قابل استفاده خواهد بود.

نگاهى به «تلويزيون تعاملى» از آغاز تا امروز

كنترل  برنامه هاى تلويزيون دست شماست!

وزير ارتباطات و فناورى اطلاعات:
چهار هزار كانال تلگرامى احراز هويت شد

فارس: وزير ارتباطات، 22 پروژه تلفن همراه از جمله دومين 
ديتاســنتر خدمات موبايلى و چهار شركت دانش بنيان را با 
هدف شــتاب دهى به ايده هاى نوآورانه موبايل، افتتاح كرد. 
محمود واعظى در اين مراسم گفت: در شهريور امسال 10 ميليون سيم 
كارت با هويت ناقص در اپراتورهاى موبايل وجود داشــت كه اكنون 2 
ميليون و 900 هزار سيم كارت بى هويت باقى مانده و اين سيم  كارت  ها 

كه قطع يك طرفه شده اند، طبق قرار بزودى قطع دو طرف مى شوند.
محمود واعظى در جمع خبرنگاران افزود: پس از مصوبه شــوراى عالى 
فضاى مجازى از مالكان اين سيم كارت ها براى احراز هويت دعوت شد و 
اكنون تنها 2 ميليون و 900 هزار سيم كارت با اطلاعات ناقص در شبكه 

اپراتورهاى موبايل كشور وجود دارد. 
وى يادآور شــد: بيشــترين ســيم كارت ها از نوع اعتبارى هستند اما 

سيم كارت دايمى نيز بين آن ها وجود دارد.

  سلب امتياز 2 ميليون و 600 هزار سيم كارت متخلف
واعظى همچنين از شناســايى 2 ميليون و 600 هزار ســيم كارت 
متخلف ارســال كننده پيامك انبوه خبر داد و گفت: ارسال پيامك 
انبوه توســط سيم كارت شــخصى تخلف است و با اپراتورهايى كه 
اين تخلف در شــبكه آن ها انجام مى شــود، برخورد خواهيم كرد. 
وزير ارتباطات افزود: در اين باره 2 ميليون و 600 هزار سيم كارت 
متخلف شناســايى و به آن ها اخطار داده شــد كه بخشى از آن ها 
مراجعه كردند و براى تكــرار نكردن اين تخلف تعهد دادند كه در 
نهايت 2 ميليون و 600 هزار ســيم كارت ارســال كننده پيامك 

شخصى سلب امتياز شدند. 

  كانال هاى ثبت شده قانونى است
واعظى همچنين از ثبت 4 هزار كانال تلگرامى در ســامانه ساماندهى 
وزارت ارشــاد خبر داد و گفت: از حدود 10 تا 11 هزار كانال تلگرامى 
بيــش از 5 هزار عضو بيش از 4 هزار كانال رجيســتر شــده اند. وزير 
ارتباطــات ادامه داد: از نظر قوه قضاييه كانال هايى كه ثبت مى شــوند 
قانونى محسوب مى شوند و درباره كانال هاى ثبت نشده وزارت ارتباطات 
اقدامى نمى كند و اقدام برعهده قوه قضاييه است. وى تأكيد كرد: اكنون 

بحث توييتر كانال ها مطرح نيست.

 كاهش هزينه هاى ترافيك
 با استفاده از شبكه هاى اجتماعى داخلى

واعظى با اشاره به مشوق هاى قانونى براى حمايت از شبكه هاى اجتماعى 
داخلى گفت: در شوراى عالى فضاى مجازى مشوق هايى براى حمايت 
از شبكه هاى اجتماعى تصويب شده اســت. وى ادامه داد: اكنون يك 
فايل كه در ايران توليد شده و در ايران استفاده مى شود چون در شبكه 
اجتماعى خارجى مبادله مى شود و سرور اين شبكه در ايران نيست دو 
برابر قيمت دارد كه اگر شبكه هاى اجتماعى داخلى راه بيفتند و مردم از 

آن استفاده كنند در آن واحد قيمت نصف مى شود.

خبر
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رنگــى داراى فنــاورى پردازش ســيگنال هاى 

مهر: مديرعامــل اپراتور همراه اول 
گفت: سهم ايران از ترافيك ديتاى 
موبايل 15 صدم درصد دنيا اســت 
در حالــى كه 1/8 درصــد كاربران 
موبايل در دنيا ايرانى هستند. وحيد 
صدوقى افزود: با توجه به سهم يك 
ايــران از جمعيت جهان،  درصدى 
سهم ترافيك ديتاى موبايل از سوى 

ايران بايد به 17 برابر وضعيت كنونى يعنى 10 هزار پتابايت برســد. به 
گفته وى هم اكنون رتبه ايران در ســرعت نسل چهارم اينترنت موبايل 
71 اســت و متوسط سرعت اينترنت نســل چهارم موبايل 12 مگابيت 
برآورد مى شــود اما اين ظرفيت را داريم كه به 10 رتبه اول دنيا در اين 

فناورى برسيم.

فارس: اگر چه استفاده از روبات ها 
بــراى انجام عمــل جراحى تازگى 
ندارد، اما كاربرد اين ابزار براى انجام 
اعمال جراحى بسيار حساس، كمتر 
ســابقه دارد. به گــزارش ديجيتال 
ترندز، تعدادى جراح در بلژيك براى 
اولين بار از يك روبات براى جراحى 
چشــم بيمارى استفاده كرده اند كه 

با مشكل انسداد وريد شبكيه مواجه بود. اين روبات از يك سوزن بسيار 
كوچك براى انجام جراحى اســتفاده كرد. اين سوزن0/03 ميليمترى، 
دارويــى را به منظــور برطرف كردن يك لخته به درون وريد شــبكيه 
چشــم بيمار تزريق كرد. هم روبات و هم سوزن، ويژه اين كار طراحى 

و ساخته شده بودند.

ايرنا: پژوهشــگران آمريكايى سيستم 
جديدى را توســعه دادنــد كه امكان 
كنتــرل حــركات ســنجاقك زنده را 
فراهم مى كنــد و در صنايع نظامى و 
جاسوسى كاربرد زيادى دارد. محققان 
در اين پروژه ســاختارهايى موسوم به 
«اپترود» ساختند كه عملكردى شبيه 
به كابل هــاى انعطاف پذيــر از جنس 

فيبر نورى دارند و آن را به طور مســتقيم به نورون هاى كنترل كننده حركت 
ســنجاقك متصل كردند. يكى از مهم ترين كاربردهاى اين فناورى در صنايع 
نظامى و جاسوسى است. اين اولين بار نيست كه محققان حشرات زنده را از 
راه دور كنترل مى كنند. در آينده شاهد شركت سوسك ها در عمليات امداد و 

نجات و ملخ ها در نقش سگ هاى زنده ياب خواهيم بود.

سنجاقك هاى جاسوس!سهم ايران از ترافيك جهانى ديتاى موبايل

خبر

كمك روبات ها براى جراحى چشم

روزنــــامــــه  صـــبــح  ایـــــران

فناورى

2017 Samsung Galaxy A7 بررسى تخصصى
 2017 نســخه  جــى اس ام: 
گوشــى هاى سرى A قابليت هاى 
جذابى دارند كه پيــش از اين در 
گوشى هاى پرچم دار شاهد آن ها 
بوده ايم. همراه ما باشيد با بررسى 
قوى ترين عضو اين خانواده يعنى 
از  بعــد   .Galaxy A2017
معرفى دو ســرى از گوشــى هاى 
سرى A (2015 و 2016) اين بار 
سامسونگ سه عضو جديد براى اين 

 Always خانواده محبوب را با امكاناتى جذاب از قبيل بدنه ضد آب و قابليت
On معرفى كرده است. انتظار مى رود مانند سال هاى گذشته استقبال كاربران 

از اين سرى نيز بالا باشد.
  بدنه

A7 از نظر ابعاد بزرگ ترين گوشى در اين سرى محسوب مى شود. ابعاد آن 
حتى از A7 2016 نيز بزرگ تر است. به محض گرفتن گوشى در دست متوجه 
 iPhone وزن سنگين آن هم مى شــويد. وزن 186 گرمى تقريبا نزديك به
Plus 7 اســت. A7 جديد از نظر طراحى بيشــتر به طراحى پرچم داران 
سامسونگ نزديك شده است. در قسمت روبه روى A7 2017 طبق معمول 
صفحه نمايش به همراه دوربين دوم و سنسورها مشاهده مى شوند. طبق سنت 
سامسونگ كليد هوم و دو كليد خازنى هم در پايين صفحه نمايش قرار دارند. 
سنســور اثر انگشت در زير كليد هوم جاى گرفته است. سامسونگ اسپيكر 
گوشــى را از كناره پايين به كناره ســمت راست درست در بالاى كليد پاور 
منتقل كرده تا هيچگاه با دست كاربر پوشيده نشود. كليدهاى تنظيم صدا در 
كنار درگاه شماره يك سيم كارت در كناره سمت چپ قرار گرفته است. بله 
درســت شنيديد درگاه شماره يك سيم كارت! A7 2017 درگاه هيبريدى 
ندارد و با خيال راحت مى توانيد همزمان دو سيم كارت و كارت حافظه داشته 
باشيد. درگاه دوم در كناره بالاى گوشى به همراه ميكروفون حذف نويز قرار 
دارد. به محض قرار دادن ســيم كارت ها در گوشى اپراتور شناخته مى شود و 
نيازى به راه اندازى مجدد گوشى نيست. كناره پايينى هم محل قرار گيرى 

جك 3/5 ميلى مترى هدفون و پورت  Type-C USBاست.
اســتفاده از قاب براق اگر زيبايى گوشى را زياد مى كند اما معايبى هم دارد. 
اين نوع قاب بســيار آسيب پذير اســت و بعد از مدتى پر از خش مى شود. 
اگر خيلى حساس تر باشيد لكه هاى انگشت روى قاب نيز شما را آزار خواهد 
داد. لنز دوربين و فلاش كاملاً هم سطح قابند و بر خلاف نسخه هاى پيشين 
 IP68 ديگر از بيرون زدگى لنز خبرى نيست. هر سه مدل داراى گواهينامه
هستند و مى توانيد اميدوار باشيد گرد و خاك و آب هيچ آسيبى  به گوشى 

وارد نمى كند. 
 صفحه نمايش 

A7 2017 به صفحه نمايش5/7 
 Super AMOLED اينچــى 
با رزولوشــن فــول اچ دى مجهز 
اســت. تراكم پيكسلى اين صفحه 
نمايش از نســخه قديمى تر كمتر 
شده. براى صفحه نمايش از شيشه
 D 2/5 اســتفاده شــده و كار با 
صفحه نمايش و لمس آن بســيار 
روان و لذت بخش است. محتواى 
صفحه نمايش تقريباً از هر زاويه اى 

 Blue خوانايى دارد. براى مطالعه متن و يا وب سايت ها هم بهتر است از گزينه
light filter استفاده كنيد. در قسمت تنظيمات صفحه نمايش مى توانيد 
 sRGB  حالت هاى مختلف را انتخــاب كنيد. به صورت پيش فرض گزينه
فعال اســت اما اگر مى خواهيد صفحه نمايش تصاوير و رنگ ها را با جزئيات 
 AMOLED و AMOLED Photo بيشترى نمايش دهد از گزينه هاى
 Always استفاده كنيد. ويژگى جذاب براى اين صفحه نمايش  Cinema
On اســت. اين ويژگى كه سامسونگ براى اولين بار در S7 آن را به كاربرد 
و ال جى در G5، بااينكه كمى مصرف باترى را بيشتر مى كند، اما زمانى كه 
Always-on را  فعال كنيد با قفل كردن صفحه نمايش اطلاعاتى از قبيل 

ساعت، تقويم و عكس روى صفحه نمايش خاموش نشان داده مى شود.
 پردازنده و سيستم عامل

سامسونگ در توليد پردازنده هاى 
موبايل تقريباً خودكفاست و بيشتر 
از پردازنده هاى  ترجيح مى دهــد 
ساخت خودش (اگزينوس) استفاده 
كند. انصافاً اين پردازنده ها از قدرت 
براى پــردازش برخوردارند  كافى 
و رقابت نزديكى بــا پردازنده هاى 
 A7 كوالكام دارند. سامسونگ براى
نســخه 2017 از پردازنده هشت 
هســته اى Exynos 7880 براى 

پردازش اســتفاده كرده اســت. اين پردازنده قدرت بيشترى نسبت به نسل 
قبلى خود دارد و بازى هاى گرافيكى را بخوبى اجرا مى كند. هنگامى كه همه 
هسته ها فعال اند، مى توانيد آن را با S6 مقايسه كنيد. براى گوشى ميان رده 
سه گيگابايت رم كافيست. شما در اين گوشى 32 گيگابايت حافظه داخلى 
داريد اما براى افزايش حافظه تا 256 گيگابايت كارت حافظه مى توانيد به آن 
اضافه كنيد. بااينكه اندرويد هفت چند ماهى است معرفى شده است و انتظار 
 A7 مى رود تمامى گوشى هاى ســال 2017 با اين نسخه معرفى شوند، اما

2017 به آن مجهز نيست و با نسخه 6 روانه بازار شده است. 
  دوربين

هر دو دوربين A7 2017 نسبت به نسل قبلى ارتقا پيدا كرده اند. دوربين اصلى 
از 13 به 16 و دوربين دوم از پنج به 16 مگاپيكسل و اين يعنى سامسونگ 
بخوبى مى داند كاربران به دوربين گوشى اهميت زيادى مى دهند. مخصوصاً 
سلفى بازان! خوشــبختانه عكس ها از كيفيت بالايى برخوردارند بخصوص 
هنگامى كه در شرايط نورى خوب عكاسى كنيد؛ اما عكس هاى گرفته شده 
در شب و مكان هاى تاريك نويز دارند. هر دو دوربين قادرند باكيفيت فول اچ 

دى فيلمبردارى كنند.
  باترى

باترى نيز از موارد ارتقا يافته در A7 جديد نسبت به نسل قبلى است. 300 ميلى 
 A7 آمپر به ظرفيت باترى اضافه شده و اكنون شاهد باترى 3600 ميلى آمپر در
2017 هســتيم؛ مانند A7 2016 باترى غيرقابل تعويض توسط كاربر است و 
قابليت شارژ سريع به سريع تر شارژ شدن دستگاه كمك مى كند. شارژ از صفر تا 
100 درصد A7 2017 حدود دو ساعت زمان مى برد كه تفاوت زيادى با مدت 
زمان شارژ معمولى ندارد. شارژ باترى تقريباً يك روز با استفاده از كاركرد روزمره 
از امكانات گوشــى دوام مى آورد. پخش يك ساعت فيلم فول اچ دى حدود 9 
درصد از باترى را خالى مى كند. اين گوشى به بهاى 1ميليون و 770هزار تومان 

با گارانتى در بازار ايران عرضه شده كه البته كمى گران به نظر مى رسد!
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